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გასულიწლის
13ნოემბერსფონდი

„სოხუმის“ორგანიზებით
საქართველოს

პარლამენტშიჩატარდა
შეხვედრა,რომელზეც

პარლამენტის
გენდერული

თანასწორობისსაბჭოს
წარმომადგენლები

შეხვდნენქუთაისის,
ოზურგეთის,სენაკისადა

ბათუმისგენდერული
საკონსულტაციოსაბჭოების
წევრებს.საკონსულტაციო
საბჭოსწევრებმაისაუბრეს

მიღწევებზე,არსებულგამოწვევებზე.
პარლამენტისგენდერული

თანასწორობისსაბჭოსთავმჯდომარემ,
პარლამენტისვიცე-სპიკერმამანანა

კობახიძემგანაცხადა,რომ
საქართველოსპარლამენტში

პირველადჩატარდაამმასშტაბის
შეხვედრასაკრებულოსწევრებთანდა
ესპრეცედენტიმეტადმნიშვნელოვანია.
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29-30 ივნისს ბათუმში,
სასტუმრო „ლეგასში“ ქუ-
თაისის, ოზურგეთის, სენაკის
და ბათუმის გენდერული საკონ-
სულტაციო საბჭოების შეხვედრა
გაიმართა,სულ75ადამიანიმონაწი-
ლეობდა,მათშორისიყვნენსაკრებუ-
ლოსთავმჯდომარეები,მოადგილეები,
ვიცე-მერები.

 ეს იყო ფონდი „სოხუმის“ ორი
პროექტისორწლიანიმუშაობისშეჯამე-
ბა.სწორედამპროექტებისფარგლებში
შეიქმნა გენდერული საკონსულტაციო
საბჭო4ქალაქში.ქუთაისში,ოზურგეთ-
სადასენაკში-გაეროსქალთაორგა-
ნიზაციის გენდერულითანასწორობის
ფონდისმხარდაჭერით,ხოლობათუმში
- აშშ  სახელმწიფოდეპარტამენტის
მიერდაფინანსებულიპროექტისფარ-
გლებში.

ფორუმი გახსნა ფონდის თავ-
მჯდომარემალლაგამახარიამ,რო-
მელმაც გენდერული საბჭოების
საქმიანობაზე და სამომავლო
გეგმებზეისაუბრა.

შემდეგ სიტყვა გადაეცა
დავითდვალს - ქუთაისის მუ-
ნიციპალიტეტის საკრებულოსთავმჯდო-
მარეს,რომელიცამავედროსგენდერული
საკონსულტაციოსაბჭოსწევრია.მანხაზ-
გასმითაღნიშნა,რომგენდერულისაკითხე-
ბიპრიორიტეტულიაქართულისახელმწი-
ფოსათვის.მთავარიდემოკრატიულიღირე-
ბულებები -თანასწორობისდამკვიდრება,
თანაბარუფლებიანობა საბჭოს მუშაობის
ძირითადმიზანს წარმოადგენს. ამიტომაც
ქუთაისის ადგილობრივი ხელისუფლება
ხელსშეუწყობსგენდერულისაბჭოდანწა-
მოსულიინიციატივებისგანხორციელებას.

სენაკის საკრებულოსთავმჯდომარის
მოადგილემბადრიკალანდარიშვილმაგანა-
ცხადა,რომიზიარებსსენაკისგენდერული
საკონსულტაციო საბჭოს ხედვასდა მისი

სახით საბჭოს საკრებულოში გენდერული
საკითხებისლობისტიჰყავს.

ღიამხარდაჭერაგამოუცხადესგენდე-
რულსაკონსულტაციოსაბჭოსქალაქბათუ-
მისვიცე-მერებმაალექსანდრემითაშვილმა
დაბაგრატმანველაძემ.მათიმოსაზრებით,
გაერთიანებულიშეხვედრაახალიურთიერ-
თობებისდასაწყისიიქნება,რაცმომავალში
ადგილობრივ ხელისუფლებასთანთანამ-
შრომლობითუნდაგანხორციელდეს.

სხდომას ესწრებოდაოზურგეთის საკ-
რებულოსთავმჯდომარეგელა კობალაძე.
შეხვედრამ აჩვენა,რომოზურგეთში გან-
საკუთრებით ეფექტური გამოდგა ადგი-
ლობრივიხელისუფლებისადაგენდერული
საბჭოსთანამშრომლობა.

2013 წლის 1 სექ ტემ ბრი დან 2016 წლის 1 სექ
ტემ ბრამ დე კულ ტუ რულ ჰუ მა ნი ტა რუ ლი ფონ დი 
„სო ხუ მი“ ახორ ცი ე ლებს პრო ექტს „გენ დე რუ ლი 
სა კონ სულ ტა ციო საბ ჭო ე ბი  ქალ თა რო ლის 
ამაღ ლე ბა რე გი ო ნებ ში სო ცი ა ლუ რი ცვლი ლე
ბე ბის თვის“. 

ეს არის პირ ვე ლი რე გი ო ნა ლუ რი პრო ექ ტი, 
რო მე ლიც და ა ფი ნან სა გა ე როს ქალ თა ორ გა
ნი ზა ცი ის გენ დე რუ ლი თა ნას წო რო ბის ფონ დმა. 
კო ორ დი ნა ცი ას ახორ ცი ე ლებს გა ე როს ქალ
თა ორ გა ნი ზა ცია სა ქარ თვე ლო ში. 

გენ დე რუ ლი სა კონ სულ ტა ციო საბ ჭო  ეს 
არის გა ერ თი ა ნე ბუ ლი რე სურ სე ბი, ახა ლი 
ცოდ ნა და უნა რე ბი, თა ნამ შრომ ლო ბა სა ხელ
მწი ფო სა და სა ზო გა დო ე ბას შო რის, ურ თი ერ
თპა სუ ხის მგებ ლო ბა გენ დე რუ ლი თა ნას წო რო
ბის მი საღ წე ვად.

გენ დე რუ ლი სა კონ სულ ტა ციო საბ ჭო  
არის ად გი ლობ რი ვი დო ნის ახა ლი ინ სტი ტუ

ციუ რი მე ქა ნიზ მი, ახა ლი მო დე ლი ქარ თულ 
კონ ტექ სტში.

js[v[hbdb vtvjhfylevb - utylthekb 
cfrjyceknfwbj cf,zjt,bc it[dtlhbc 

vsfdfhb itltub
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პირველდღეს დაწყებულმა ოფიცია-
ლურმაგაცნობამპოზიტიურიფონიშექმნა
მომდევნოდღისთვის,როცაოთხივე გენ-
დერულისაბჭოსპრეზენტაციებიგაიმართა
-თავმჯდომარეებმათავიანთგამოსვლებში
მიღწეულშედეგებზედასამომავლოგეგმებ-
ზეგააკეთესაქცენტი.

შედეგებიდანგა-
მომდინარე, ყველა-
ზე მეტი სათქმელი

ოზურგეთისგენდერულისაკონსულტაციო
საბჭოსთავმჯდომარესლელანაცვალაძეს
დაუგროვდა.  ერთიდამთავრებული,ორი
მიმდინარე,ერთიცმხარდაჭერილიპროექ-
ტი-ასეთიაადგილობრივხელისუფლებას-
თანთანამშრომლობისსტატისტიკა.

„ოზურგეთისსაბჭოპირველიიყო,რო-
მელმაცგენდერულისაჭიროებაპროექტში
ასახა და ადგილობრივი ხელისუფლების
მხარდაჭერაც მოიპოვა. ახალგაზრდებზე
გათვლილიცხრათვიანიმუშაობაწარმატე-
ბულიგამოდგადამისიდასრულებისშემდეგ
ოზურგეთშიუკვეარსებობსახალგაზრდუ-
ლიგენდერულისაბჭოდაახალგაზრდული
საკრებულო“,-აღნიშნალელანაცვალაძემ.

მოხსენებაშიხაზგასმითაღინიშნა,რომ
საბჭოს მიერ შემუშავებულირეკომენდა-
ციების ძირითადი ნაწილი ადგილობრივ
ბიუჯეტში კარგად აისახა. გარდა ამისა,
გამგებელს უკვე ჰყავს მრჩეველიგენდე-
რულსაკითხებში,რომელიც გენდერული
საბჭოსწევრია.

საბჭოსმუშაობისგაფართოებისმიზნით
თანამშრომლობისმემორანდუმიგაფორმდა

ადგილობრივთვითმმართველობას,ქალაქის
მუნიციპალიტეტსადა გურიის გუბერნიას
შორის.

ოზურგეთში საკმაოდ ბევრი ადამიანი
დაინტერესდაგენდერულისაკითხებითდა
გამოთქვასაბჭოშიგაწევრიანებისსურვილი.
ვინაიდანწევრთარაოდენობაშეზღუდულია,
ამიტომშეიქმნასათათბირო,მასშიგაერთი-
ანდნენსაკრებულოს,სოფლისგამგეობების,
მერიის,გუბერნიისწარმომადგენლები.

ბათუმის გენდერული
საკონსულტაციო საბჭოს
თავმჯდომარენინობერაძე

ადგილობრივითვითმმართველობისარჩევ-
ნებისშემდეგ(2014წლისივნისი)იქნაარჩე-
ული.პრეზენტაციისასაღნიშნა,რომკარგი
მემკვიდრეობა ერგოწინამორბედებისგან,
რადგან საბჭო ანგარიშგასაწევი ძალაა
ბათუმში: „ჩვენ წარმოვადგენთროგორც
გენდერულსაბჭოს,ასევეადგილობრივხე-
ლისუფლებას.კარგადგვესმის,რარესურსს
ფლობს არასამთავრობო სექტორი. ადგი-
ლობრივი ხელისუფლება,რათქმა უნდა,
წაგებულიდარჩება,თუ ამრესურსს ვერ
გამოიყენებს. ჩვენდღეს ვნახეთშედეგები
იმმუშაობისა,რომელსაცსაბჭოებიეწევიან
ოთხივექალაქში“.

შედეგისაკმარისადდაუგროვდათ.საბ-
ჭოს მიერ გენდერული კუთხით შექმნილი
სამიპროექტიტენდერშიგამარჯვებულად
გამოცხადდა,რის საფუძველზეცბათუმის
გენდერულსაბჭოსმუშაობისგაგრძელების
საშუალებამიეცა.

jpehutsb

,fsevb
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რაშედეგები აქვს ქუ-
თაისის გენდერულ სა-
კონსულტაციო საბჭოს,

როგორიასამომავლოგეგმები-ამმიმარ-
თულებითისაუბრასაბჭოსთავმჯდომარემ
ირმაპეტრიაშვილმა.

მისითქმით,ქუთაისისსაბჭოსწევრე-
ბისსახითდიდიპოტენციალიგააჩნია-მათ
აქვთშესაბამისიმოტივაცია,ნიჭიდაუნარი,
იმუშაონგენდერულიპოლიტიკისდასანერ-
გად ადგილობრივდონეზე.ორი წელი არ
არისდიდიდრო სერიოზული შედეგების
მისაღებად,ქუთაისიპოლიტიკურადრთული
ქალაქიადაის,რაცსხვარეგიონშიმარტი-
ვად წყდება, აქუფრო ძნელი მისაღწევია.
თუმცა, საბჭოს მუშაობა აქტიურფაზაშია
დამთავარიშედეგიმომავალიწლისადგი-
ლობრივბიუჯეტშიუნდააისახოს.

ირმა პეტრიაშვილმა მნიშვნელოვანი
უწოდაქუთაისისმერიისადასაბჭოსთანა-

დაფინანსებით შექმნილ პროექტს „ოლიმ-
პიადათანაბარშესაძლებლობებსიძლევა“.
აღნიშნა, რომ საერთო სურათის შესაც-
ვლელად დაშედეგებისმისაღებადყველა
მიმართულებითუნდამოხდესგენდერული
კომპონენტებისდანერგვა.ამიტომსპორტის
სფეროშიგენდერულიპროპაგანდისგაწე-
ვაპოზიტიურადიმუშავებსსაზოგადოების
ცნობიერებაზე.სამომავლოგეგმებზესაუბ-
რისასაღნიშნა,რომგანხილვისპროცესშია
მეორე პროექტი, რომელიც მერიისა და
ფონდი„სოხუმის“თანამშრომლობისახალ
ეტაპსდაუდებსსათავეს.

ნანა ალანიამ, სენაკის
საბჭოსთავმჯდომარემ,თა-
ვის გამოსვლაში კონკრე-

ტულ შედეგებზე გააკეთა აქცენტი. მისი
აზრით, გენდერული პრობლემები ძალიან
ახლოგახდასენაკის ადგილობრივი ხელი-

mesfbcbc 

utylthekb 

cfrjyceknfwbj 

cf,zj

jpehutsbc

utylthekb 

cfrjyceknfwbj 

cf,zj

ctyfrb

mesfbcb

js[v[hbdb vtvjhfylevb - utylthekb 
cfrjyceknfwbj cf,zjt,bc it[dtlhbc 

vsfdfhb itltub
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,fsevbc

utylthekb 

cfrjyceknfwbj 

cf,zj

ctyfrbc

utylthekb 

cfrjyceknfwbj 

cf,zj

სუფლებისთვის და ეს მხარდაჭერა ერ-
თობლივ პროექტებში აისახა. საბავშვო
ბაგა-ბაღებშიგაწეულისაგანმანათლებლო
საქმიანობა, რომელიც ექვსთვიანი პრო-
ექტისფარგლებშიტარდება, გენდერული
კუთხით მნიშვნელოვანი ინფორმაციული
შენაძენიიქნებაარამხოლოდამპროექტში
ჩართულიადამიანებისათვის,არამედსკო-
ლამდელიასაკისდაწესებულებებისმუშაო-
ბისმოდელზეციქონიებსგავლენას.

კარგიეფექტიჰქონდასაბჭოსინიცი-
ატივით, გამგეობის მხარდაჭერით გან-
ხორციელებულ  მეორე მინი-პროექტს,
რომლისფარგლებშიჩატარდატრენინგები
გენდერის, გენდერული თანასწორობი-
სადაძალადობის თემაზესაკრებულოს,
გამგეობისწევრებთანდაახალგაზრდების
ჯგუფთან.

აღინიშნაასევესაბჭოსწევრთაადვო-
კატირებისშედეგადმოგვარებულისოცია-
ლურიპრობლემები.

l
ოთხივესაბჭოსთავმჯდომარემისაუბ-

რაადგილობრივიგენდერულისაჭიროებე-
ბისშესწავლისმიზნითსხვადასხვასამიზნე
ჯგუფთან ჩატარებულ კვლევებზე. ხაზი
გაუსვესიმფაქტს,რომმომავალიწლისბი-
უჯეტისფორმირების პროცესი იწყებადა
საბჭოს შემადგენლობა, განსაკუთრებით
საკრებულოსწევრები,იქნებიანლობისტე-
ბი,რომმათმიერშემუშავებულირეკომენ-
დაციებიადგილობრივბიუჯეტშიაისახოს.

პრეზენტაციებისდასრულების შემდეგ
დისკუსიაგაიმართადადაინტერესებაგა-
მოიხატაცალკეულიპროექტებისმიმართ.ეს
იყოსაუკეთესოსაშუალებაგამოცდილების
გაზიარებისათვის.

პროდუქტიულიიყოშეხვედრისმეორე
ნაწილი.ოთხივეჯგუფმაერთსაათიანიმუ-
შაობისშემდეგსტრატეგიულიგეგმისსაკუ-
თარივარიანტიწარმოადგინადაგამოჩნდა
თითოეულისაბჭოსსამომავლოხედვა.

[fseyf ujuef
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ადგილობრივი მოსახლეობის ინფორ-
მირება გენდერული საკონსულტაციო საბ-
ჭოების მუშაობის შესახებ, პრობლემების
შესწავლა და ადვოკატირება - ქუთაისის,
სენაკისადაოზურგეთისამომრჩეველქალ-
თაკლუბებისადაამქალაქებშიჩატარებუ-
ლისაინფორმაციოშეხვედრებისძირითადი
მიმართულებაა. სოციალური, ჯანდაცვის,
განათლებისდასხვასახისსაკითხებისმოგ-
ვარებას კლუბის აქტიური წევრები გენდე-
რულ საკონსულტაციო საბჭოსთან, ადგი-
ლობრივ ხელისუფლებასთან და მედიასთან
თანამშრომლობითახერხებენ,თუმცაარსე-
ბობსპრობლემები,რომელთაგადაწყვეტაც
დღემდევერხერხდება.

მიგრაციაერთ-ერთიაქტუალურიპრო-
ბლემაა, რომელიც ქუთაისის ამომრჩეველ
ქალთაკლუბმადასვა.ერთ-ერთშეხვედრა-
ზე მოწვეული იყო ექიმი-ფსიქოთერაპევტი
გია მოშიაშვილი. მან კლუბის წევრებს ჩა-
უტარა ლექცია, როგორ იურთიერთობონ
ისეთბავშვებთან,რომელთამშობლებისაზ-
ღვარგარეთარიან.

ქუთაისის ამომრჩეველ ქალთა კლუ-
ბის წევრები განსაკუთრებულ ყურადღებას
უთმობენგარემოსდაცვისსაკითხს.მათნი-
კეასდაგელათისქუჩებზეგამხმარხეებთან
დაკავშირებული პრობლემა შეისწავლეს და
მისმოგვარებასაცეცადნენ-კლუბისმოდე-
რატორილარისაშენგელიაამბობს,რომარა
კლუბის აქტიურობა, ამ ქუჩებზე გამხმარი
ხეებიარმოიჭრებოდა.

კლუბმა ქალაქში ტრანსპორტის მომ-
სახურების(არარისდაცულიჰიგიენა,მოძ-
რაობაწყდებასაღამოს8საათისშემდეგდა
ა.შ.) საკითხიც დასვა. ერთ-ერთ სხდომაზე
საკრებულოსწევრიდავითწიტაიშვილიმო-
იწვიეს. მან აღნიშნა, რომ ერთი წლის გან-
მავლობაში ქუთაისში ტრასპორტი გადავა
მუნიციპალურ მომსახურებაზე და, შესაბა-
მისად,პრობლემებიცმოგვარდება.

კლუბმა ერთ-ერთ შეხვედრაზე შეზ-
ღუდული შესაძლებლობების მქონე პირთა
პრობლემები შეისწავლა, რომელთა ჩამო-
ნათვალიც, მოგვარების მიზნით, ქალაქის
ადგილობრივხელისუფლებასგადასცა.

ოზურგეთის ამომრჩეველ ქალთა კლუ-

ბიცაქტიურადმუშაობს.მისმაწევრებმაერ-
თჯერადი დახმარება გაუწიეს  ძალადობის
მსხვერპლ ქალს (მარტოხელა, მცირეწლოვა-
ნი ბავშვის დედა). ინფორმაცია მის შესახებ
კლუბსოზურგეთისსოციალურმასამსახურმა
მიაწოდა.კლუბისწევრებმაშეაგროვესპრო-
დუქტები, ჰიგიენური ნივთები და საჩუქრად
გადასცესოჯახშიძალადობისმსხვერპლს.

კლუბის მოდერატორმა ნანა კეკელიძემ
პირადად გაუწია ერთჯერადი ფინანსური
დახმარებასოფელგურიანთაში,დაუნისსინ-
დრომით დაავადებულ გოგონას (ესაჭიროე-
ბოდა მედიკამენტი, რომლის ღირებულებაც
100 ლარია და რომლის შეძენის შესაძლებ-
ლობაცოჯახსარჰქონდა).

სენაკის ამომრჩეველ ქალთა კლუბზე
ხშირად განიხილება სხვადასხვა სოციალუ-
რისაკითხი.მაგალითად,დასახელდა26მა-
ისის ქუჩაზე არსებული პრობლემები: არ
არისასფალტისსაფარი,მოუწესრიგებელია
გზა,გაუმართავიასანიაღვრესისტემა,წვი-
მიანამინდშიშემოსასვლელიისეიტბორება,
რომფეხითგავლაშეუძლებელია.არისგარე
განათების პრობლემაც. ამ პრობლემებთან
დაკავშირებით მომზადდა განცხადება,რო-
მელიცქალაქისმერიაშიშეიტანეს.

კლუბებზე დასმული პრობლემები გენ-
დერული საკონსულტაციო საბჭოების შეხ-
ვედრებზეგანიხილებადა,შესაბამისად,შე-
დეგიცმოჰყვება.

ქუთაისში, სენაკსადაოზურგეთში სის-
ტემატურად ტარდება საინფორმაციო შეხ-
ვედრებიმოსახლეობასთან.

სენაკის ყოფილი სასტუმრო „ეგრისის“
პრობლემებიგანიხილებოდაერთ-ერთსაინ-
ფორმაციოშეხვედრაზე.იქმცხოვრებმა33
დევნილმა ოჯახმა ფონდი „სოხუმის“ ასის-
ტენტის მიერ ჩატარებულ საინფორმაციო
შეხვედრაზე ყველაზე მწვავე პრობლემები
დაასახელა-არარისგაზი,პირველისართუ-
ლისფოიეშიჭერინახევრადჩამონგრეულია,
სარდაფში კი ანტისანიტარიაა.  პრობლე-
მები დაისვა გენდერული საკონსულტაციო
საბჭოს სხდომაზე და ერთ-ერთი მათგანი
(სარდაფის დასუფთავება) კლუბის წევრთა
დაქალაქისდასუფთავებისსამსახურისერ-
თობლივიძალებითმალევემოგვარდა.

cfbyajhvfwbj it[dtlht,b= rke,t,b= 
vjudfht,ekb lf vjeudfht,tkb ghj,ktvt,b
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ქუთაისში,ნიკეასქუჩაზე,ერთ-ერთრე-
აბილიტირებულ შენობაში ჩასახლებულმა
დევნილებმა საინფორმაციო შეხვედრაზე
თავიანთითხოვნაგაახმოვანეს-სპორტული
მოედნის ან  გასართობი კუთხის მოწყობა.
ინფორმაცია ამის შესახებ გადაეცა გენდე-
რულსაკონსულტაციოსაბჭოს.საბჭოსთავ-
მჯდომარეირმაპეტრიაშვილინიკეასქუჩის
მაჟორიტარი დეპუტატია და, მისი თქმით,
პრობლემაწლისბოლომდემოგვარდება.

ოზურგეთშიჩატარებულსაინფორმაციო
შეხვედრებზეცუამრავი პრობლემა განიხი-
ლება.მაგალითად,ჩოხატაურისქუჩისმცხოვ-
რებთა(მათშორისარიანეთნიკურისომხები)
ძირითადი პრობლემებია: სტიქიის შედეგად
დაზიანებულისახურავები,მოუწესრიგებელი
გზებიდაეზოები,გაზიფიცირება,დაზიანე-
ბულისაწრეტები.მათარაერთხელმიმართეს
წერილობით ადგილობრივ ხელისუფლებას,
მაგრამჯერარაფერიშეცვლილა.

არის შემთხვევები, როდესაც ფონდი
„სოხუმის“ მუშაობა ქალაქის ფარგლებს
სცილდება.

„გელ ბურია!“ - ასე ეხმიანებიან ქარ-
თველებიდარეპატრიანტი მესხები სოფელ
ნასაკირალშიერთმანეთს.დაბანასაკირალის
პირველრაიონშიათამდეოჯახიცხოვრობს,
ხოლო  დაახლოებით 6 კილომეტრში, ე.წ.
„კუნძულზე“,უფრომეტი-20-მდეოჯახი.

რეპატრიანტი მესხების უმრავლესობა
კარგადფლობსქართულენას.როგორცჯა-
მილაიორდანიძეამბობს,„ბაღნებიქართულ
სკოლაში დაიარებიან". სკოლა მოშორები-
თაა, ამიტომ ბავშვებს სახელმწიფოს მიერ
გამოყოფილი ტრანსპორტით უწევთ გადა-
ადგილება ახლო სოფლის - დვაბზუს სკო-
ლამდე,შემდეგფეხითმიდიან.პირველრაი-
ონშიმხოლოდერთიბაგა-ბაღია,სადაცორი
ჯგუფიფუნქციონირებს.

სოფელში ბევრი პრობლემაა - უმუშევ-
რობა ერთ-ერთია. მამაკაცები სეზონურად
დადიან თურქეთში სამუშაოდ. საინფორმა-
ციო შეხვედრის შემდეგ გენდერულმა საბ-
ჭომგადაწყვიტა,მეტიყურადღებამიაქციოს
ამდასახლებისმცხოვრებთ.

ქუთაისში,სენაკსადაოზურგეთშიარსე-
ბულიპრობლემებისშესწავლადამათიად-
ვოკატირება საინფორმაციო შეხვედრებისა
და ამომრჩეველქალთა კლუბის სხდომების
მეშვეობითმომავალიერთიწლისგანმავლო-
ბაშიცგაგრძელდება.

vfyfyf ktirfitkb

mesfbcbc rke,b
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ქუთაისის გენდერული სა-
კონსულტაციოსაბჭოსაინტერე-
სო,მოტივირებული,პროფესიონალი
და გენდერულადსენსიტიური ადამია-
ნებით არისდაკომპლექტებული. ბოლო
წელი განსაკუთრებული აქტიურობით
გამოირჩეოდა.

საბჭოსყოველთვიურსხდომებზეგამო-
იკვეთა,რომმონაწილეებისერთნაწილს
პროექტების წერის კუთხით მცირე გა-
მოცდილებაჰქონდა,სწორედამისგათ-
ვალისწინებით მარტშიდაიგეგმა
ტრენინგი „პროექტების წერის
ტექნიკა,დიზაინიდა მართვა“.
ტრენინგმა მონაწილეებს მისცა მოტივაცია
ახალი პროექტების შესაქმნელად. იქვე გაჩ-
ნდაიდეებიც.

მნიშვნელოვანიმოვლენაგახდასაბჭოსდა-
რეგისტრირებაგაერთიანებად,რაც16ადამი-
ანისხელმოწერითდადასტურდადანოტარიუ-
ლადდამტკიცდა.გაერთიანებაოფიციალურად
დარეგისტრირდაშემოსავლების სამსახურში
დამისითითოეულიწევრიიურიდიულიუფლე-
ბებითადამოვალეობებითგათანაბრდა.

საბჭოსწევრთაინიციატივითშეიქმნაპირ-
ველიპროექტი„გენდერულიგანათლებასკო-
ლამდელდაწესებულებებში“,რომელიცმიზ-
ნადისახავდასკოლამდელდაწესებულებებში
გენდერულიკომპონენტებისდამკვიდრებასდა
აღმზრდელპედაგოგთამომზადებასგენდერუ-
ლიკუთხით.დიდიმცდელობისმიუხედავად,
პროექტი წარუმატებელი აღმოჩნდადა მისი
თანადაფინანსება ვერ მოხერხდა ადგილობ-
რივიხელისუფლებისმხრიდან.

საბჭოს წინაშედაისვა საკითხი, რატომ
ვერმოხერხდალობირება,რაშეცდომებიიქ-
ნადაშვებული,რისიწარმართვაშეიძლებოდა
უფრო ეფექტურად.დღის წესრიგშიდადგა
კომუნიკაციისხარისხისგაზრდა.

თანამშრომლობისგაფართოების,გამოც-
დილებისგაზიარებისმიზნითააიპქუთაისის
ბაგა-ბაღების გაერთიანების წარმომადგენ-
ლებიმიწვეულნიიყვნენსენაკში,სადაციქა-
ური გენდერული საკონსულტაციო საბჭოს
პროექტისფარგლებშიმრგვალიმაგიდაგა-
იმართათემაზე:„გენდერულიძალადობადა
ძალადობრივი გარემოსგავლენა მოზარდის
განვითარებაზე“.

შეხვედრამნიშვნელოვანიაღმოჩნდა.ამის
შემდეგბაგა-ბაღებისგაერთიანებისხელმღვა-
ნელიდა მისი მოადგილედაესწრნენფონდი
„სოხუმის“ მიერძალადობისთემაზეგამარ-
თულტრენინგსბორჯომში.ამასმოჰყვავორ-
კშოპიფონდ „სოხუმში“თემაზე „გენდერი,

ბავშვთაგენდერული აღზრდა“. მასში მონა-
წილეობამიიღოააიპქუთაისისბაგა-ბაღების
გაერთიანების15წარმომადგენელმა.

პირველიწარუმატებელი პროექტისშემ-
დეგ გენდერულმა საბჭომ მოამზადა მეორე
პროექტი„ოლიმპიადათანაბარშესაძლებლო-
ბებს იძლევა“. ქუთაისის მერიისადაფონდი
„სოხუმის“თანადაფინანსებით განხორცი-
ელებული პროექტი იყო პროპაგანდა იმისა,
რომ თანაბარი უფლებების დამკვიდრება
ყველა სფეროში, ყველა მიმართულებითუნ-
დამოხდეს,რომსპორტისწორედისარენაა,
რომელიცთანაბარშესაძლებლობებსიძლევა
ქალებისადამამაკაცებისთვის.

ადგილობრივმატელევიზიებმარამდენიმე
გადაცემა მიუძღვნეს პროექტს. მის შესახებ
დაიწერა სხვადასხვა გამოცემაში.ოლიმპიუ-
რიჩირაღდანიქუთაისში23ივნისსშემოვიდა.
სწორედამდღესიყოპროექტისკულმინაცია.
მომზადდა სხვადასხვა ატრიბუტი: თეთრი
მაისურებიწარწერებით-გენდერულისაკონ-
სულტაციო საბჭო, კეპები, ალმები,დაფნის
გვირგვინები,ჰელიობუშტები.


საბჭოსსაქმიანობაშიმნიშვნელოვანიიყო

ადგილობრივი გენდერული საჭიროებების
კვლევა.ანკეტირების,ფოკუს-ჯგუფების,ჩაღ-
რმავებულიინტერვიუსმეთოდითგამოიკითხა
241ადამიანი.ჩატარებულიკვლევისანალიზის
საფუძველზემომზადდამნიშვნელოვანიმასა-
ლა.რეკომენდაციების საბოლოო ვარიანტი,
როგორცქუთაისისგენდერულიპოლიტიკის
გეგმა,ქუთაისისმუნიციპალიტეტისსაკრებუ-
ლოსწარედგინებამომავალიწლისადგილობ-
რივბიუჯეტშიგასათვალისწინებლად.

თანამშრომლობისადაგამოცდილებისგაც-
ნობისმიზნითგანსაკუთრებულიიყობათუმში
გამართულიქსელურიშეხვედრა.მასშიმონა-
წილეობამიიღესქუთაისის,ბათუმის,სენაკის,

ქუ თა ი სი  –  თვით მმარ თვე ლი ქა ლა ქი, იმე
რე თის მხა რის ად მი ნის ტრა ცი უ ლი ცენ ტრი. 
მდე ბა რე ობს მდი ნა რე რი ონ ზე. სი დი დით 
არის სა ქარ თვე ლოს მე ო რე ქა ლა ქი თბი
ლი სის შემ დეგ. ოფი ცი ა ლუ რად ქა ლა ქად 
გა მო ცხად და 1811 წელს.
ფარ თო ბი  70 კმ².

მო სახ ლე ო ბა  192.500 ადა მი ა ნი (2010).

mesfbcbc utylthekb cf,zj 
fmnbeh afpfib uflflbc
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ოზურგეთის გენდერულმა საკონსულტაციო
საბჭოებმა,ადგილობრივიხელისუფლებისწარ-
მომადგენლებმაოთხივექალაქიდან,მერებმა,
საკრებულოსთავმჯდომარეებმა,მოადგილეებ-
მა.შეხვედრაზეგაფორმდაოთხმხრივიმემო-
რანდუმი.მონაწილეთააზრით,გაერთიანების
გაფორმებით შეიქმნა ერთიანი  სამოქმედო
სტრატეგია,რომელიცოთხივექალაქისსაინტე-
რესოიდეებსგააერთიანებსდახელსშეუწყობს
გენდერულადსენსიტიურიბიუჯეტისშექმნას
ადგილობრივდონეზე.

ბათუმისშეხვედრამგავლენაიქონიამო-
ნაწილეებზე.სხვათაგამოცდილებაგადამდები
დასტიმულისმიმცემიაღმოჩნდასაბჭოსწევ-
რებისთვის.გაჩნდაიდეებიახალიპროექტე-
ბისთვის.ერთ-ერთმაიდეამმალესაინტერესო
პროექტისსახემიიღო.

ქუთაისისმერიის,ააიპსპორტულდაწესე-
ბულებათაგაერთიანებისადაფონდი„სოხუ-
მის“თანადაფინანსებითსაბჭომწარმატებით
განახორციელაპროექტი„მოზარდთაბანაკი
-გენდერულიგანათლებაახალგაზრდასპორ-
ტსმენებისათვის“.

40-კაციანი შემადგენლობით მოზარდთა
ბანაკმა8დღეიმუშავაქობულეთში.პროექტის
მიხედვით,6ვორკშოპიჩატარდაგენდერულ
თემებზე. მოზარდებმაჯანსაღიცხოვრების
წესთან ერთადგააცნობიერესგენდერულად
თანასწორუფლებიანისაზოგადოებისშექმნის
მნიშვნელობადა აუცილებლობა. ბანაკს ეს-
ტუმრნენქალაქქუთაისისმერი,საკრებულოს
თავმჯდომარე,გენდერულისაკონსულტაციო
საბჭოსწევრები.

პროგრამასაინტერესოდიყოშედგენილი
კულტურული,სპორტული,საგანმანათლებლო
დაშემეცნებითისავარჯიშოებით.ჩატარებულ
დისკუსიებსგანსაკუთრებულიინტერესიმოჰ-
ყვამოზარდთამხრიდან.მონაწილეებსშორის
შეირჩნენ აქტიურილიდერი-მოხალისეები,
რომლებიცგენდერისთემაზედისკუსიებსსა-
კუთარსკოლებშიგააგრძელებენ.

საბჭოს წევრები ახალ პროექტზე მუშა-
ობენ. მეტი ეფექტურობისთვის შეიქმნა სამი
ჯგუფი:„ფანდრაიზინგის“ჯგუფი,რომელიც
იმუშავებსთანხებისმოძიებაზე;ჯგუფი,რომე-
ლიცპროექტებსშეიმუშავებსდალობისტების
ჯგუფი,რომელიცსაბჭოსმიერწარმოდგენილ
წინადადებებსადარეკომენდაციებსგაუწევს
ლობირებას.

ამ ეტაპზეგენდერულისაკონსულტაციო
საბჭოსწევრებისაკრებულოსთვისწარსადგენ
რეკომენდაციებსდაგენდერულიპოლიტიკის
გეგმისპროექტსამუშავებენ,შემდეგკილობის-
ტთაჯგუფიჩაერთვებაპროცესში,რათაესწი-
ნადადებებიმომავალიწლისბიუჯეტშიაისახოს.

[fseyf ujuef
mesfbcbc utylthekb cfrjyceknfwbj 

cf,zjc vlbdfy-fcbcntynb

cf,zjc otdht,b

ნოდარ ჯიქია, საქართველოს
ახალგაზრდაიურისტთაასოციაციის
ქუთაისისფილიალის პროგრამების
დირექტორი: - კვლევის ჩატარების
შემდეგარასამთავრობოებსგვქონდა
შეხვედრაქალაქისმერთანდამივიღეთ
დაპირება,რომ იქნება მხარდაჭერა.
ასერომდამოკიდებულებაშეიცვალა.
ეს არის სიტუაციის გაუმჯობესება.
მაგრამ მეტიუნდა ვიმუშაოთ საზო-
გადოებასთან. ამას წინათ ჩატარდა
300-კაციანიფორუმიუნივერსიტეტში.
წარმოდგენილი იყო ქალაქის ელიტა,
ახალგაზრდობა, 60 საკითხი გამოიკ-
ვეთა, მაგრამ გენდერულითემა  არ
დასმულა.ამიტომსაბჭოსმეტიკომუ-
ნიკაციაესაჭიროებამოსახლეობასთან.

გურამ ტოროშელიძე, ქუთაისის
საკრებულოსწევრი, ეკონომიკის, ქო-
ნებისმართვისადასაქალაქომეურნე-
ობის კომისიისთავმჯდომარე: - არის
თუ არა წყლის პრობლემის გადაჭრა
გენდერული საკითხი?გზების მოპირ-
კეთება?სანიაღვრესისტემა?არისთუ
არასოციალურისაკითხებისგადაჭრა
გენდერული? სწორედ ამაზე მივიღეთ
ჩვენ ბიუჯეტიდა ჩვენი მუშაობაც ამ
კუთხითიკვეთება.ჩვენმივაღწიეთდა
ქუთაისსაქვსგენდერულიბიუჯეტი.

ტარიელმეტონიძე,ქუთაისისსაკ-
რებულოს წევრი: - ჩვენთანხადავა-
მატეთბიუჯეტშიპანდუსებისთვის.ეს
საბჭოსმუშაობისშედეგია.

ნატალიათოდუა,არასამთავრობო
ორგანიზაცია „მერმისის“ მენეჯერი:
-საბავშვობაღებისმშენებლობაცსაბ-
ჭოსგავლენითმოხდა.ერთისნაცვლად
ორიშენდება.

ლარისა შენგელია, ფონდი „სო-
ხუმის“ ქუთაისის ამომრჩეველ ქალ-
თაკლუბისმოდერატორი: -ბაღების
ბიუჯეტიც გაიზრდა, სამჯერადი
კვებაა. მეორე ცვლა დაემატა. ამ
გადაწყვეტილებას ჩვენმა კვლევე-
ბმაცშეუწყოხელი.
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გენდერული საკონსულტაციო საბჭო
ქუთაისის საკრებულოსთანთითქმის ორი
წელია არსებობს. ბოლო ერთი წლის მან-
ძილზე საბჭოს ქუთაისის საკრებულოს მე-
ხუთე მოწვევის დეპუტატი, კულტურის,
განათლების, ახალგაზრდულ საქმეთა და
სპორტისკომისიისთავმჯდომარე,ირმაპეტ-
რიაშვილიხელმძღვანელობს.

ქალთასაჭიროებებისადვოკატირებადა
ადგილობრივბიუჯეტშიგენდერულიკომპო-
ნენტებისდანერგვა-ესისთემებია,რაზეც
გენდერულისაკონსულტაციოსაბჭოაქტიუ-
რადმუშაობს.როგორაფასებსმოქმედითავ-
მჯდომარესაბჭოსერთიწლისმუშაობასდა
რაიგეგმებამომავალში-ამისშესახებთავად
ირმაპეტრიაშვილიგვესაუბრება.

-როგორაისახებაქუთაისისგენდერული
საკონსულტაციოსაბჭოსმუშაობარიგითმო-
ქალაქეებზე?

-გენდერულისაკითხებიახალიაროგორც
საკრებულოსთვის, ისე საზოგადოებისთვის.
ამერთიწლისგანმავლობაშიშესამჩნევიიყო
საზოგადოების ჩართულობა მის მუშაობა-
შიდაუფრო აქტიურად იყო საკრებულოს
როლიწარმოჩენილი.ჩავატარეთკვლევები,
გამოვლინდა საზოგადოების გენდერული
საჭიროებები.პირველრიგში,აღსანიშნავია
სკოლამდელიაღზრდისგაუმჯობესება.

ქუთაისის საკრებულოს წევრი მამაკა-
ცების უმრავლესობა გენდერული საბჭოს
წევრიადააქტიურადთანამშრომლობსმას-
თან.რადგანჩვენპირველიკვალიგაგვყავს
ამ მიმართულებით, არის, რათქმა უნდა,
ხარვეზებიც.მაგალითად,საბავშვობაღების
პედაგოგებისგადამზადებაწელსვერმოხერ-
ხდა, მაგრამ მომავალ წელს აუცილებლად
გაკეთდება.

განხორციელდა პროექტი „მოზარდთა
ბანაკი - გენდერულიგანათლება ახალგაზ-
რდა სპორტსმენებისათვის“.  მონაწილეობა
მიიღო12-დან17წლამდე40-მასპორტსმენ-
მა.მათჩაუტარდათვორკშოპებიგენდერულ
თემაზე - ის 8დღე,რომელიც ქობულეთში
გაატარეს,საინტერესოდანაყოფიერიიყო.
სექტემბრისთვის ვგეგმავთსაერთაშორისო
კონფერენციასთემაზე „ქალირელიგიაში“.
ვიმსჯელებთ,როგორია ქალთაროლი ის-
ლამში,კათოლიკურდამართლმადიდებლურ

კონფესიებში,რაპრობლემებიაქვთქალებს
დაროგორუყურებსრელიგიაქალისროლს.
ვცდილობთ, ჰარმონიულურთიერთობებს
შევუწყოთ ხელიდათითოეული ნაბიჯი ამ
მიმართულებითგადავდგათ.თუკი შევაჯა-
მებთ გენდერული საბჭოს მუშაობის ერთ
წელს,ცოტაარააგაკეთებული.შეიძლებოდა
მეტისგაკეთება, მაგრამ მნიშვნელობა აქვს
რესურსებსაც. მომავალ წელსუფრო მეტი
გაკეთდებაამკუთხით.

- საქართველოში გენდერული თანას-
წორობისმხრივმდგომარეობაარცთუისე
სახარბიელოა.როგორფიქრობთ,რამდენად
მნიშვნელოვანიაამფონზეგენდერულისაბ-
ჭოებისფუნქციონირება?

-გენდერულიპრობლემებიაშკარაა.გან-
საკუთრებითუნდა აღინიშნოს ძალადობის
პრობლემა. ისარარისმარტოკონკრეტულ
სახელმწიფოშიანსოციუმში.ძალადობაარის
სამყაროშიდამისიყოველიელემენტისატე-
ლევიზიოსივრციდანაციგრძნობა.საზოგადო-
ებამუნდაიფიქროსამთემებზე.დღისგანმავ-
ლობაშიუარყოფითიინფორმაციისნიაღვარი
მოდისდაბავშვებიარარიანდაცულიასეთი
ინფორმაციისგან. თუნდაც, მულტფილმე-
ბირომავიღოთ,ყოველთვისმაქვსშინაგანი
პროტესტი მათმიმართ. არშეიძლება, ბავ-
შვებსვაჩვენოთძალადობა.ვიზუალურადაც,
სილამაზისგანცდაცარაქვთ.არიციან,რას
უნდაგავუფრთხილდეთ,რასარა-ესარჩანს
თანამედროვე ანიმაციაში. ყველაფერიძალ-
მომრეობაზეა აგებული. ყველამულტფილმი

bhvf gtnhbfidbkb| @mesfbcbc 
utylthekb cf,zj wjw[fkb jhufybpvbf#



13

იწყებავიღაცისმოკვლითდასისხლით,ძალა-
დობით.ესილექებაბავშვისაზროვნებაშიდა
შემდეგ,ნუგაგვიკვირდება,რომზრდასრულ
ასაკში ძალადობასთან იმდენადგაშინაურე-
ბულია,მისთვისუკვეარაფერსწარმოადგენს.
აღარცსაზოგადოებასარგვიკვირსქალებისა
დაბავშვებისმიმართყველაზეგახშირებული
ძალადობისფაქტები.ამასემატებაეკონომი-
კურიპრობლემები.ასევეის,რომოჯახიარ
არისსრულფასოვანი,დედაანმამაწასულია
საზღვარგარეთდახშირადბავშვირჩებაბე-
ბიასთან.ესყველაფერიიწვევსიმას,რაშედე-
გებსაცჩვენახლავიმკით.თუბავშვსწლები
არაქვსდედასთანურთიერთობა,ანოჯახში,
სადაციზრდება,თაობებიარარიან,არუყუ-
რებსთაობებსშორისპატივისცემასდამათგან
მაგალითსვერიღებს-ესყველაფერიმომა-
ვალშითავსიჩენს.

ამფონზე, ვფიქრობ,რომ გენდერული
საკონსულტაციოსაბჭოსმუშაობააუცილე-
ბელია. როგორც საბჭოს ხელმძღვანელი,
ვიტყვი,რომუფრომეტიინფორმაციაუნდა
გავიდესსაზოგადოებაში,მეტიშეხვედრაუნ-
დამოეწყოს.გასულწელს,წინასაარჩევნოდ,
ჩამოვაყალიბექალთაკლუბი,სადაცგაერთი-
ანებულიარიანსაზოგადოებაშიგამორჩეული
ქალბატონები.მინდა,რომისინიცჩაერთონ
გენდერული საკონსულტაციო საბჭოს მუ-
შობაშიდაარამარტოისინი,არამედმთელ
ქალაქშიგენდერულისაბჭოსმუშაობაუნდა
გახდესდა გახდებაცოცხალიორგანიზმი.
როდესაც ადამიანი ნახავს,რომ პრობლე-
მებისმოგვარებახდება,ნდობაუფრომეტი
იქნება.საზოგადოებათავადგახდებათანა-
მონაწილე,შეეცდებათავადაცჩაერთოსდა
შეიცვალოსუკეთესობისკენ.ნაბიჯ-ნაბიჯეს
თუარგაკეთდა,ჩვენვერმივიღებთიდეალურ
საზოგადოებასდასახელმწიფოს.ამასძალიან
დიდიშრომადადროჭირდება.

2015 წლის ბიუჯეტში ჩავსვით გენდე-
რული საკონსულტაციო საბჭოს კვლევების
შედეგადგამოვლენილი მუხლები: საბავშვო
ბაღებისპედაგოგებისგადამზადებადამშობ-
ლებთანთანაშრომლობა, ახალგაზრდული
ბანაკი ახალგაზრდა სპორტსმენებისთვის,
რომელიცფონდი„სოხუმისა“დაადგილობ-
რივითვითმმართველობისთანადაფინანსე-
ბითმოეწყო.ერთობლივითანადაფინასებით
იგეგმება საერთაშორისო კონფერენციის
„ქალირელიგიაში“ მოწყობა. სამწუხაროდ,
არგვაქვსისეთიუხვიბიუჯეტი,რომყველა
გამოკვეთილისაჭიროებადაიტიოს, მაგრამ
მომავალწელსგვაქვსპრიორიტეტები,რისი
გათვალისწინებაცაუცილებლადმოხდება.

-როგორიათქვენიპროგნოზი,გაითვა-
ლისწინებენთუ არა 2016 წლის ბიუჯეტში
საბჭოსრეკომენდაციებსდათქვენროგორ
აპირებთთქვენს მიერ ინიცირებული საკი-
თხებისმხარდაჭერას?

-ჩვენგვაქვსრიგიპრიორიტეტებისა-ეს
სკოლამდელ აღზრდას ეხება, პედაგოგების
გადამზადებასდამშობლების აქტიურჩარ-
თვას. შესაძლებელია გაკეთდეს მშობელთა
კლუბები და მუშაობა ამ მიმართულებით
უფროგაღრმავდეს. ეს აუცილებლადუნდა
ჩაიდოს მომავალი წლის ბიუჯეტში. იმედი
მაქვს, როგორც წელს ვითანამშრომლეთ
საკრებულომაღმასრულებელხელისუფლე-
ბასთან,ერთადისევეგავაგრძელებთმომა-
ვალწელსაცდაყველაისდეტალი,რომელიც
გენდერულიკუთხითბიუჯეტშიუნდაჩაიდოს,
შესწავლილიდაგაანალიზებული იქნება. ამ
ურთიერთობით,მეტიინფორმაციითდასა-
ზოგადოებასთანაქტიურითანამშრომლობით,
ყველა ის საჭირბოროტო საკითხი  ასახვას
ჰპოვებს მომავალი წლის ქალაქის მთავარ
საფინანსოდოკუმენტში.

-საბჭოსსაქმიანობისშედეგადარისთუ
არა გამოკვეთილი კონკრეტული საჭიროე-
ბებიდასამომავლოდრაიგეგმებამათიგან-
ხორციელებისკუთხით?

-გენდერულისაჭიროებებიმხოლოდერ-
თიკუთხითარაადაისევეიქნებაკონკრეტულ
სეგმენტზეგათვლილი,როგორცმიმდინარე
წელს ჩვენ ბიუჯეტში  ჩადებული გვქონდა
1-დან მე-5 კლასის ჩათვლით სკოლის მოს-
წავლეთა სამედიცინო შემოწმება. ეს ისევ
გაგრძელდებადამომავალიწლისბიუჯეტშიც
ჰპოვებსასახვას.ვფიქრობთ,ინფრასტრუქ-
ტურაშიგენდერულიკუთხითგამოსწორდეს
ის საჭიროებები,რაც კვლევების შედეგად
გამოვლინდა.ესიქნებასაგზაონიშნებითუ
ბაღებსადა სკოლებში მისასვლელიგზების
რეაბილიტაცია, მაგრამ 2016 წლის ბიუჯე-
ტიცვერდაიტევსყველაამსაჭიროებასდა
ეს ყველაფერი ეტაპობრივად განაწილდება
მომდევნოწლებისადგილობრივბიუჯეტში.

ltf vfyfuf.t
„ქუთაისიპოსტის“ჟურნალისტი

სპეციალურადჩვენიჟურნალისთვის

საინფორმაციოპორტალი„ქუთაისიპოსტი“-
დამოუკიდებელი,საინფორმაციო-

ანალიტიკური,მულტიმედიაინტერნეტ
გამოცემა,რომელიცაშუქებსქუთაისსადა

იმერეთისრეგიონშიმიმდინარემოვლენებს.
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სენაკისგენდერულისაკონ-
სულტაციო საბჭოსთვის ბოლო
წელი განსაკუთრებით ნაყოფიერი
იყო.

2014 წელს ჩატარდა ადგილობრივი
გენდერული საჭიროებების კვლევა და
შემუშავდარეკომენდაციები 2015 წლის-
თვისდაქალაქისგენდერულიპოლიტიკა.
საბჭოსწევრთააქტიურიმუშაობისშედე-
გადგამოიკვეთაპროგრამები,რომლებიც
შევიდა2015წლისბიუჯეტში:
•	 სოციალურადდაუცველთაუზ-

რუნველყოფამედიკამენტე-
ბით-70ლარისოდენობით

•	 პირველად2015წლისბიუჯეტშიდაემატა
სოციალურადდაუცველთათვისსახლის
სახურავისშეცვლისპროგრამა

•	 სენაკისსაჯაროსკოლებისპირველიდა
მეორეკლასებისმოსწავლეებისპროფი-
ლაქტიკურიგამოკველევისპროგრამა

•	 საბავშვობაღებისაღსაზრდელებისჰელ-
მინთებზეგამოკვლევისპროგრამა

•	 სენაკის მუნიციპალიტეტის სოფლებში
კომპლექსურისამედიცინოგამოკვლევის
პროგრამა

ადგილობრივი თვითმმართველობის
მხრიდან მოხდათანადაფინანსება საბჭოს
პროექტისა „სამოქალაქო განათლება გენ-
დერულითანასწორობისადაჯანსაღიგარე-
მოსათვის სენაკის სკოლამდელი აღზრდის
გაერთიანებაში“. მისფარგლებში10საბავ-
შვობაღში გაიმართა ვორკშოპები პედაგო-
გებისადა აღსაზრდელთამშობლებისათვის
გენდერის, ძალადობისადა ეკოსანიტარიის
საკითხებზე. გაფორმდათანამშრომლობის
მემორანდუმისკოლამდელიაღზრდისგაერ-
თიანებისდაწესებულებასადა გენდერულ
საკონსულტაციოსაბჭოს შორის. გაიმართა
მრგვალიმაგიდაადგილობრივითვითმმარ-
თველობისწარმომადგენლებისმონაწილეო-
ბით. მოეწყო ადგილობრივი ქალბატონების
ნამუშევრებისგამოფენა.გავიდატელესიუ-
ჟეტებიტელეკომპანია„ეგრისის“ეთერით.

გენდერულისაბჭოსინიციატივითსენაკის
გამგეობის ახალგაზრდობისადა გენდერის
განყოფილებასთან  ერთადგანხორციელდა

მეორემინი-პროექტი,რომლისფარგლებში
ფონდი „სოხუმის“ მწვრთნელებმა საკრე-
ბულოსადა გამგეობისთანამშრომლებისა
დაახალგაზრდულიჯგუფისთვისჩაატარეს
ტრენინგი გენდერისა და გენდერული ძა-
ლადობის საკითხებზე. შედეგად - ამაღლდა
24თანამშრომლისადა 25 ახალგაზრდა აქ-
ტივისტის ინფორმირებისდონე აღნიშნულ
საკითხებზე.ტრენინგიმნიშვნელოვანიიყო,
რადგანმონაწილეებმაგააცნობიერეს,რისი
გაკეთებაშეუძლიათძალადობისმსხვერპლის
ეფექტურიდახმარებისათვის.

გენდერულისაბჭოაქტიურადიყოჩარ-
თული ამომრჩეველ ქალთა კლუბის მიერ
ინიცირებულიპრობლემებისმოგვარებაში.

ამჟამად საბჭო განაგრძობს მუშაობას
ახალსაპროექტო იდეებზე. მომზადებულია
გენდერულიპოლიტიკისსტრატეგიულიგეგ-
მისსამუშაოვარიანტი.

საბჭოსგანზრახულიაქვსოჯახშიძალა-
დობის მსხვერპლთა სარებილიტაციოცენ-
ტრისშექმნა.საამისორესურსებიარსებობს
- ყოფილი პანსიონატისცარიელი კეთილ-
მოწყობილი შენობა. ეს გახდება ერთ-ერთი
პირველირეგიონულიცენტრისამეგრელოს
მასშტაბით.პროექტისდაფინანსებაშისაჭი-
როა ჩაერთონსამეგრელოსრეგიონის სხვა
მუნიციპალიტეტები, საოლქო ადმინისტრა-
ცია, მთავრობა, დონორიორგანიზაციები.
ზუგდიდმაუკვეგამოთქვამხარდაჭერაპრო-
ექტისმიმართ.

2015წელსშეიქმნაახალგაზრდულისაკ-
რებულო,რომლისწევრებისაჭიროებენმეტ

სე ნა კი  მუ ნი ცი პა ლი ტე ტი სა მეგ რე ლოს და ზე მო 
სვა ნე თის  მხა რე ში.  სე ნა კის  მუ ნი ცი პა ლი ტე ტი   

იშ ლე ბა რი ო ნის პი რე თი დან. უჭი რავს კოლ
ხე თის დაბ ლო ბის აღ მო სავ ლე თი ნა წი ლის 
ცენ ტრი.
ფარ თო ბი  520,7 კმ2
მო სახ ლე ო ბის რა ო დე ნო ბა  52.002 ადა მი
ა ნი  (2006 წე ლი)

მუ ნი ცი პა ლი ტეტ ში 64 და სახ ლე ბუ ლი პუნ
ქტია  ქა ლა ქი სე ნა კი და 63 სო ფე ლი.

ctyfrb - utylthekb cf,zjc 
itltubfyb thsb otkboflb
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აქტიურობას ადგილობრივი ბიუჯეტისადა
პოლიტიკისფორმირებაში. აგრეთვე საჭი-
როამეტითანამშრომლობასენაკშიშექმნილ
ახალგაზრდალიდერთაკლუბთან.

საზოგადოების ინფორმირებისთვის აუ-
ცილებელიაადგილობრივიტელევიზიისადა
გაზეთებისდამატებითიმხარდაჭერა,აგრთვე
დონორების მოძიება,რომ გამოიცეს საინ-
ფორმაციობუკლეტები,რომლებიცასახავენ
ადგილობრივპროგრამებსსხვადასხვაგენდე-
რულიჯგუფისთვის.

სენაკისგამგეობისსოციალურისამსახუ-
რიაქტიურადგანიხილავსსაბავშვობაღებში
სპეციალიზირებულიჯგუფებისჩამოყალიბე-
ბასშეზღუდულიშესაძლებლობების(დაუნის
სინდრომი,აუტიზმიდასხვ.)მქონებავშვების-
თვის.ამპროგრამისამოქმედებაუკვე2016
წლისბიუჯეტშიიგეგმება.

stf sjhbyfdf
სენაკისგენდერულისაკონსულტაციო

საბჭოსმდივან-ასისტენტი

დინარახუხუა,სენაკისმუნიციპა-
ლიტეტისსაკრებულოსწევრი,სენაკის
მუნიციპალიტეტისსაკრებულოსსოცი-
ალურ საკითხთა კომისიის წევრი, სე-
ნაკისმუნიციპალიტეტისსაკრებულოს
სივრცით-ტერიტორიულიდაგეგმარე-
ბის და ინფრასტრუქტურის კომისიის
წევრი,სენაკისმუნიციპალიტეტისსაკ-
რებულოსფრაქციის ,,გაერთიანებული
დემოკრატიული მოძრაობა“თავმჯდო-
მარე: - სასიხარულოა, რომ ფონდმა
„სოხუმმა“  სამუშაოდ აარჩია სენაკის
მუნიციპალიტეტი. ვერ ვიტყვით, რომ
გენდერულ საკონსულტაციო საბჭოს
ყველა  იცნობს სენაკში. ეს არც არის
გასაკვირი,რადგანახალისტრუქტურაა
დაჯერჯერობითინფორმაციისნაკლე-
ბობას განიცდის მოსახლეობა. პროექ-
ტის განხორციელებამ კარგი შედეგები
მოგვცა,დაგვანახაბევრიპრობლემადა
გადაჭრის გზებიც მოინახა. სახელმწი-
ფოებრივი სამზადისიცაა, რომ ყველა
საკრებულოსთან არსებობდეს გენდე-
რულისაბჭო,იმდენადგამოიკვეთამათი
საჭიროება. გზადაგზა დაიხვეწება და
სრულყოფილსახესმიიღებს.

მერაბგეგელია,სენაკისმუნიციპალი-
ტეტისმზუნველობამოკლებულთაკვების
ცენტრისმთავარისპეციალისტი:-საბჭოს
შექმნითდააქტიურიმუშაობითშეიცვალა
ადგილობრივითვითმმართველობისდა-
მოკიდებულებაგენდერულისაკითხების
მიმართ - ეს  არის მიზანი,რომელსაც
მივაღწიეთდაწინგადადგმულინაბიჯი.
ადგილობრივითვითმმართველობახალ-
ხისმიერარჩეულიორგანოადაყველაზე
დიდილეგიტიმაცია სწორედმას აქვს.
ყველაზედიდი პასუხიცმოეთხოვება.

როცათვითმმართველობადამოკიდებულე-
ბასცვლის,ესუკვებიუჯეტშიცაისახებადა
ესარისუმთავრესი.

ნატალიახუბუა,გამგეობისსოციალუ-
რი სამსახურის უფროსი: - გენდერული
საკონსულტაციო საბჭოს სახით თვით-
მმართველობასადა მოსახლეობას შორის
ახალი ინსტიტუციური მექანიზმი გაჩნდა.
სერიოზული გამოწვევები არსებობსდა,
ვფიქრობ,რომამგამოწვევებსგენდერუ-
ლი საკონსულტაციო საბჭო წარმატებით
პასუხობს.აღმოჩნდა,რომსაკმაოდწარმა-
ტებულიგენდერული ბიუჯეტიგვაქვს. ეს
არისთანაბარიშესაძლებლობებისმიღწევის
სოციალურიინსტრუმენტი,ამსერვისების
მიღებისხელმისაწვდომობაყველასფერო-
ში, ყველა მიზნობრივიჯგუფისათვისდა
სეგმენტისათვის.დაწყებითკლასებშიპრო-
ფილაქტიკურიგამოკვლევების პროგრამა
ბიუჯეტშისწორედგენდერულისაბჭოსრე-
კომენდაციითშევიდა.არისსხვამომენტე-
ბიც,რომლებიციქნაგათვალისწინებული.
მომავალწელსჩვენიბიუჯეტიგაცილებით
უფროგენდერულიიქნება.

ლალიგულუა,მხარეთმცოდნეობისმუ-
ზეუმისმუშაკი:-კვლევებიგანხორციელდა.
უამრავიგენდერულისაჭიროებაგამოვლინ-
დადაგაანალიზდამათიმოგვარებისგზები.
თუნდაცსკოლამდელდაწესებულებებშიდი-
დისამუშაოჩატარდაგენდერულიკუთხით,
პედაგოგებთანდამშობლებთან.ესეცხომ
ჩვენიმიზნისნაწილია?

ელისო ცაგურია, სენაკის მუნიციპა-
ლიტეტის საკრებულოს წევრი: - ფონდი
„სოხუმის“მიერჩატარებულიგენდერული
ხასიათისტრენინგები ჩემთვის ჟანგბადი-
ვითაა.მევიზრდებიამტრენინგებით.ჩემს
ვალდებულებასვხედავიმაში,რომმიღებუ-
ლიგამოცდილებასწორიმიმართულებით
გადავცესაზოგადოებას.
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16

დასრულდა სენაკის გენდერული საკონ-
სულტაციო საბჭოს ექვსთვიანი პროექტი
„სამოქალაქოგანათლებაგენდერულითანას-
წორობისადაჯანსაღი გარემოსათვის სენა-
კისსკოლამდელიაღზრდისგაერთიანებაში“.
პროექტიგანხორციელდასენაკისგენდერული
საკონსულტაციოსაბჭოსმიერშემუშავებული
სენაკის მუნიციპალიტეტის გენდერული პო-
ლიტიკისგეგმისშესაბამისად-ფონდი„სოხუ-
მისა“დაადგილობრივითვითმმართველობის
ორგანოებისფინანსურიმხარდაჭერით.

პროექტიმიზნადისახავდასენაკისმუნი-
ციპალიტეტისქალაქისტერიტორიაზეარსე-
ბულისაბავშვოდაბაგა-ბაღებისპედაგოგების,
აღმზრდელებისადააღსაზრდელთამშობლე-
ბისათვის სამოქალაქო განათლების დონის
ამაღლებასგენდერის,ძალადობისფორმებისა
დაეკოსანიტარიისსაკითხებზე.

შესრულდამიზნისმისაღწევადდასახული
ყველააქტივობა.

4-6 თებერვალს ჩატარდა ტრენინგი
მწვრთნელებისთვის,რომლებიც შემდგომში
ჩაატარებდნენვორკშოპებსსაბავშვობაღებში.
ტრენინგსესწრებოდა18ადამიანი.მონაწილე-
ებსშეხვდადამხარდაჭერაგამოუცხადასაკ-
რებულოსთავმჯდომარემხვიჩაჟიშკარიანმა.
საინტერესოიყოტრენინგისთემები:ეკოსანი-
ტარია,ნარჩენებისადაწყლისმართვა,გენდე-
რულიძალადობაოჯახში,ბავშვისგენდერული
აღზრდა,მწვრთნელისუნარ-ჩვევები,ბავშვთა
მიმართძალადობისფსიქოსოციალურიასპექ-
ტები,ბავშვთაგენდერულიგანვითარება.

ტრენინგების მიმდინარეობა გაშუქდა
ადგილობრივიტელეკომპანია„ეგრისის“სა-
შუალებით.

20თებერვალს გაფორმდათანამშრომ-
ლობისმემორანდუმისკოლამდელიაღზრდის
გაერთიანებისდირექტორსადა გენდერულ
საკონსულტაციოსაბჭოსშორის.

25თებერვალსდაიწყოდა15მაისსდას-
რულდავორკშოპებისაბავშვობაღებში.

საერთოსურათიასეთია:სენაკისმუნიცი-
პალიტეტისსკოლამდელიაღზრდისგაერთი-
ანებაში21დაწესებულებაა-15საბავშვოდა
6ბაგა-ბაღი,აქედანქალაქისტერიტორიაზე
განთავსებულია 4 საბავშვოდა 6 ბაგა-ბაღი.
სულ ირიცხება 1142 აღსაზრდელი (ქალაქის
ტერიტორიაზე -874).მასწავლებელთარაო-
დენობა - 41, მათ შორის ქალაქის საბავშვო
ბაღებში-27.

ვორკშოპები დაიწყოN1 ბაგა-ბაღიდან.
ესწრებოდა19ადამიანი-მშობლებიდამას-
წავლებლები.საუბრებიჯანსაღიცხოვრების

წესისადაპირადიჰიგიენისდაცვისგამომუ-
შავებაზე  ჩაუტარდათ აღსაზრდელებსაც.
მშობლებისინიციატივითდაპატარებისმონა-
წილეობითჩატარდაგამწვანებისაქცია:დაირ-
გოდადაითესაყვავილები,რომელთაზრდას
დააკვირდებიანპატარები.

N2ბაგა-ბაღში ვორკშოპსესწრებოდა25
მშობელი, მათ შორის  2 მამაკაცი. ბენეფი-
ციარებმა გამოთქვეს სურვილი, აღენიშნათ
ქალთა სოლიდარობის საერთაშორისოდღე
-8მარტი. ამდღესგენდერულისაკონსულ-
ტაციოსაბჭოსწევრებმადაბენეფიციარებმა
მოაწყვესთვითნასწავლქალთანამუშევრების
გამოფენა. წარმოდგენილი იყო ნამუშევრები
თექაზე, გობელენზე,დეკორზე. ასევე ნახა-
ტებიდა სამკაულები. გამოფენადასრულდა
კლასიკურიმუსიკისკონცერტით.ღონისძიე-
ბასესწრებოდამუნიციპალიტეტისგამგებელი
გოჩადგებუაძე,გამგეობისსამსახურებისუფ-
როსები,საკრებულოსწევრები...

ვორკშოპები გაიმართა ქალაქის ექვსივე 
ბაგა-ბაღში, სამივე საბავშვო ბაღშიდა ბაღ
„ოცნებაში“.

ვორკშოპების შედეგად გამოჩნდა, რომ
მონაწილეებმა ნაკლებად იციან გენდერული
საკითხებისშესახებ.ზოგიერთიმათგანი,ბავ-
შვებთანურთიერთობაში,გაუცნობიერებლად
იყენებსძალადობისსხვადასხვაფორმას.მათ
დაინახესგანხილულისაკითხებისაქტუალობა
დამიდგომებისშეცვლისმნიშვნელობასწორი
გენდერულიაღზრდისათვის.

აპრილში მომზადდა და ადგილობრივი
ტელევიზიითეთერშიგავიდაგადაცემაპრო-
ექტისდაწყებისადამიმდინარეაქტივობების
შესახებ.

29 მაისს ზუგდიდის უნივერსიტეტის
პროფესიული სწავლების სენაკის ბაზის სა-
კონფერენციოდარბაზშიგაიმართამრგვალი
მაგიდათემაზე:„გენდერულიძალადობადა
ძალადობრივიგარემოსგავლენამოზარდის
განვითარებაზე“. მონაწილეობას იღებდნენ
საბავშვო ბაღის გამგეები, აღმზრდელები,
მშობლები,გამგეობისადასკოლამდელიაღ-
ზრდის გაერთიანების წარმომადგენლები,
სტუმრებიქუთაისისსკოლამდელიაღზრდის
გაერთიანებიდან,გენდერულისაკონსულტა-
ციო საბჭოს წევრებიდაფონდი „სოხუმის“
წარმომადგენლები.

მონაწილეებს მიესალმადა გენდერული
საბჭოს აქტიურ მუშაობას ხაზი გაუსვა სე-
ნაკის მუნიციპალიტეტის გამგებელმა გოჩა
დგებუაძემ.მისითქმით,2015წლისბიუჯეტში
გამგეობამგაითვალისწინასაბჭოსმიერწარ-
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დგენილირეკომენდაციებიდა მომავალშიც
მზადაათანამშრომლობისათვის.

შეკრებილები გაეცნენ გენდერული სა-
კონსულტაციო საბჭოს მუშაობას და პრო-
ექტის მიმდინარეობას. სენაკში არსებული
სიტუაციისშესახებისაუბრაექსპერტმა,შსს
სენაკისრაიონულიგანყოფილებისინსპექტორ
-გამომძიებელმა,კაპიტანმასოფიოჯანაშიამ.
საინტერესოიყოექსპერტთამარკალანდაძის
მოხსენება„ძალადობრივიგარემოსგავლენა
მოზარდისგანვითარებაზე“,რომელმაცმწვა-
ვედისკუსიაგამოიწვია.

მრგვალიმაგიდაგაშუქდაადგილობრივი
ტელევიზიით.

პროექტისმიმდინარეობისპარალელურად
ბაღებშიტარდებოდაგამოკითხვა.გამოიკვე-
თა,რომსაჭიროამოსახლეობისმეტიინფორ-
მირებაგენდერულსაკითხებზე.გამოვლინდა
პრობლემები:შენობებიარარისკეთილმოწყო-
ბილი;ბაღებსარაქვთსათამაშომოედნები;
ცოტააგენდერულისათამაშოდათვალსაჩინო
მასალა;მასწავლებლებისანაზღაურებადაბა-
ლია;არარისფსიქოლოგისადალოგოპედის
შტატები.

ვორკშოპებისდასრულებისთანავე მომ-
ზადდა წერილებიდა ადგილობრივი სახელ-
მწიფო სტრუქტურების მხარდაჭერითუკვე
დაიწყოზოგიერთიპრობლემისმოგვარება.

28ივლისსგაიმართაპროექტისფორუმ-
პრეზენტაცია. პრეზენტაციის დაწყებამდე
სტუმრებმა დაათვალიერეს ადგილობრივ
ქალბატონთა ნამუშევრები და პროექტის
ფოტომასალა.ფორუმისმონაწილეებმა ხაზი
გაუსვეს გაწეული მუშაობის მნიშვნელობას
და წარმოჩენილი საკითხების აქტუალობას.
ბენეფიციარებმაგამოთქვესიმედი,რომმო-
ნაწილეობასმიიღებენგენდერულისაკონსულ-
ტაციოსაბჭოსსხვაპროექტებში.

ghjtmnbc itltut,b
l ადგილობრივდონეზეშეიქმნაგენ-

დერის,ძალადობისდაეკოსანიტარი-
ისსაკითხზემომუშავემწვრთნელთა
11-კაციანიჯგუფი

l ქალაქის10სკოლამდელდაწე-
სებულებაშიჩატარდა30ვორკშოპი
-თითობაღშისამ-სამი

l ძალადობის,გენდერისადაეკო-
სანიტარიისსაკითხებზეცნობიერე-
ბააუმაღლდა24პედაგოგსდა150
მშობელს

l სატელევიზიოგადაცემებისადა
სხვასაინფორმაციოსაშუალებების
შედეგად მოსახლეობამ მიიღო ინ-
ფორმაციაპროექტისშესახებ

l ბავშვთადაცვის საერთაშორი-
სოდღესთანდაკავშირებითათივე
საბავშვობაღსსაჩუქრადგადაეცა
სათამაშოები დათვალსაჩინო მა-
სალები

l ვორკშოპებისმონაწილეთანაწი-
ლისარგებლობსფონდი„სოხუმის“
ფსიქოლოგისადაიურისტისკონ-
სულტაციით
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ოზურგეთისგენდერულსა-
კონსულტაციოსაბჭოსაქვსპრო-
ექტების განხორციელების დიდი
პრაქტიკა.ოზურგეთისმუნიციპალი-
ტეტისსაკრებულოსადაფონდი„სო-
ხუმის“თანადაფინანსებითდასრულდა
პროექტი„ახალგაზრდებიგენდერული
პოლიტიკისხელშეწყობისათვის“.ესიყო
ვორკშოპებისციკლი გენდერულ საკი-
თხებზეოზურგეთის5სკოლაში.პროექ-
ტისბოლოსჩამოყალიბდაახალგაზრდუ-
ლიგენდერული საკონსულტაციოსაბჭო
და ახალგაზრდული საკრებულო. მათ
საბჭოსდახმარებითინიცირებაგაუკეთეს
ახალგაზრდულპროექტსქალაქისმერიაში
დაფონდი„სოხუმის“თანადაფინანსებით
ახორციელებენპროექტს„ახალგაზრდები
გენდერული ნიშნით ძალადობის წინააღ-
მდეგ“.

ამჟამად მიმდინარეობს მუშაობაორ
პროექტზე. აღსანიშნავია, რომ ორივე
პროექტისაბჭოსლობირებისშედეგადჩა-
ისვაბიუჯეტში,მისიგანხილვისდროსდა
ხორციელდებამუნიციპალიტეტისსაკრე-
ბულოსდაფინანსებით.ერთიარისდუბ-
ლიკატი ქალაქში განხორციელებული
პროექტისა.ამჟამადპროექტი„ახალ-
გაზრდები გენდერული პოლიტიკის
ხელშეწყობისათვის“ხორციელდება
ოზურგეთისსოფლებში.

მეორე პროექტის „კიბო
განაჩენი არ არის“ არეალია
ოზურგეთისმუნიციპალიტეტის12სოფელი.
ესარისფსიქოლოგიურიდახმარებადაინ-
ფორმაციის გავრცელებადაავადების პრო-
ფილაქტიკისმიზნით.

საბჭოს მუშაობის შედეგია ისიც, რომ
ოზურგეთისმუნიციპალიტეტისგამგეობაში
შეიქმნა მუნიციპალიტეტისგამგებლისთა-
ნაშემწისშტატიგენდერულითანასწორობის
საკითხებში.  საბჭოს სთხოვეს, წარედგინა
გენდერულსაკითხებში კვალიფიცირებული
სპეციალისტის კანდიდატურა - ამთანამ-
დებობაზედანიშნულ იქნა გენდერული სა-
კონსულტაციოსაბჭოს აქტიური წევრი ნია
მექვაბიშვილი.

საბჭომშეიმუშავაადგილობრივიგენდე-
რულიპოლიტიკა2015წლისათვისდაკონკრე-
ტულისაკითხებიაისახა2015წლისბიუჯეტში:

l ახალგაზრდებში ინფორმირებულობის
დონისამაღლებაგენდერულსაკითხებში
არაფორმალური განათლების მეშვეო-
ბით-15000ლარი(პროექტი,რომელსაც
ახორციელებსსაბჭო)

l რეპროდუქციული ჯანმრთელობის
კუთხითინფორმაციისდონისამაღლე-
ბა - 9000ლარი (პროექტი,რომელსაც
ახორციელებსსაბჭო)

l სოციალურადდაუცველიადამიანების-
თვისდახმარებისგაზრდა100-დან150
ლარამდე

l იმ სტუდენტების წახალისება,რომელ-
თაცმიიღეს100%-იანიგრანტი–3000
ლარი სტუდენტისთვისდა 1000ლარი
სკოლისათვის

ოზურ გე თი  მუ ნი ცი პა ლი ტე ტი გუ რი ის მხა რე
ში, მდე ბა რე ობს   მდი ნა რე ე ბის ნა ტა ნე ბი სა 
და სუფ სის ხე ო ბებ ში, და სავ ლე თი დან შა ვი 
ზღვა აკ რავს.
ოზურ გე თის მუ ნი ცი პა ლი ტე ტი 1917მდე 
შე დი ო და ქუ თა ი სის გუ ბერ ნი ის ოზურ გე
თის მაზ რა ში, 19301934 და 19902006 
წლებ ში ოზურ გე თის რა ი ო ნი ეწო დე ბო და, 
ხო ლო 19341990 წლებ ში  მა ხა რა ძის 
რა ი ო ნი.
ფარ თო ბი  675 კვად რა ტუ ლი კი ლო
მეტ რი.
მო სახ ლე ო ბის რა ო დე ნო ბა  84 126. 
მუ ნი ცი პა ლი ტეტ ში 74 და სახ ლე ბუ ლი 
პუნ ქტი ა: 1 ქა ლა ქი  ოზურ გე თი, 4 და ბა 
  ურე კი, ლა ი თუ რი, ნა რუ ჯა, ქვე და ნა
სა კი რა ლი და 69 სო ფე ლი
ბო ლო, 2014 წლის არ ჩევ ნე ბის შე დე გად 
ოზურ გე თი თვით მმარ თვე ლი ქა ლა ქი 
გახ და და ახ ლა ორი საკ რე ბუ ლოა  მუ
ნი ცი პა ლი ტე ტის და თვით მმარ თვე ლი 

ქა ლა ქის. 
ქა ლაქ ოზურ გე თის საკ რე ბუ ლო ში 15 დე პუ

ტა ტი დან 7 ქა ლი ა!

jpehutsbc utylthek cf,zjc fmdc 
ghjtmnt,bc ufy[jhwbtkt,bc lblb ghfmnbrf
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გიორგიგირკელიძე,„გურიანი-
უსის“ჟურნალისტი:-გასულწლებში
ჩვენსრეგიონშიბევრმამოქალაქემ
არციცოდასიტყვა„გენდერის“მნიშ-
ვნელობა. მას შემდეგ,რაცოზურ-
გეთშიგენდერულისაკონსულტაციო
საბჭო ჩამოყალიბდა, ამ ტერმინმა
მეტიდატვირთვაშეიძინა.საბჭოშიის
ადამიანებივართ,რომელთაცკარგად
აქვთ განვითარებული გენდერული
ხედვა.სწორედამხედვისსაფუძველზე
არაერთიწარმატებულიპროექტიგან-
ხორციელდამოქალაქეთაინფორმირე-
ბულობისამაღლებისკუთხით.

ეკა ნინიძე, სკოლამდელი სააღ-
მზრდელო-საგანმანათლებლო ცენ-
ტრისდირექტორი:-საბჭოსპროექტის
ფარგლებში მწვრთნელად მომიწია
მუშაობა სკოლებში. არდავასახელებ
პრესტიჟულსკოლებს, სადაცგენდე-
რისმნიშვნელობაარათუბავშვებმა,
პედაგოგებმაც არ იცოდნენ. მე 2014
წლისივლისიდანვარჩართულისაბჭოს
მუშაობაში.თამამადშემიძლიავთქვა,
რომესარისერთ-ერთიყველაზესა-
სიამოვნოსამუშაოჩემთვის.

ნინო ნიკოლაიშვილი, ქალაქ
ოზურგეთის მერიის სოციალური
დაცვის განყოფილების მთავარი
სპეციალისტი: -ფონდი „სოხუმის“
სანდოობისხარისხიმაღალიაოზურ-
გეთში.ოზურგეთში პირველიგენ-
დერულისტერეოტიპებისმსხვრე-

ვა ამომრჩეველ ქალთა კლუბიდანდაიწყო.
მახსოვს,წლებისწინ,ერთმაჩინოვნიკმათქვა,
პოლიტიკაბეწვისხიდიადამასზექალივერ
გაივლისო.შეიძლებაითქვას,რომამწლების
განმავლობაშიჩვენშევძელითმეტ-ნაკლებად
შეგვეცვალასაზოგადოების(მათშორისხელი-
სუფლების)ცნობიერებაპოლიტიკაშიქალის
მონაწილეობის კუთხით. მეტიც - ქალაქის
საკრებულოერთადერთიგენდერულადთა-
ნასწორისაკრებულოასაქართველოში.

ალექსანდრე გოგოძე, დამოუკიდებელი
დეპუტატი: - გენდერული საკონსულტაციო
საბჭოსწევრებმაგავიარეთტრენინგითემაზე
„პროექტებისწერადადიზაინი,ფასილიტა-
ციისუნარები“,რომელმაცბევრისიახლედა
უნარ-ჩვევაშეგვძინა.მონაწილეობამივიღეთ
ქალაქის მერიისდაფინანსებულტრენინგში
გენდერისთემატიკაზე.მართალია,დატვირ-
თულიდღისგრაფიკიგვაქვს,მაგრამთუარის
შესაძლებლობა,ვესწრებითტრენინგ-სემინა-
რებს.მიმაჩნია,რაცმეტადააგანათლებული
ხელისუფლებისპირი,მითუფროუიოლდება
მოქალაქესთანურთიერთობა.

გენადიმესხიძე,დამოუკიდებელიდეპუტა-
ტი:-ყველაზემეტადრაცმომწონს,ისაა,რომ
ოზურგეთის გენდერული საკონსულტაციო
საბჭოსბაზაზეშეიქმნაახალგაზრდულიგენ-
დერულისაკონსულტაციოსაბჭო,რომელიც
უნიჭიერესი თაობით, სხვადასხვა სკოლის
რჩეულიმოსწავლეებითდაკომპლექტდა.რო-
ცამათვუსმენდავუყურებ,თეთრიშურით
მშურს,რადგანესთაობაბევრრამეშიჩვენ-
ზეწინაა,ისინითავისუფლადაზროვნებენდა
მსჯელობენ. მე ბედნიერი ვარ,რომ ჩვენმა
საბჭომასეთიაქტიურითაობაშემოიკრიბა.

cf,zjc otdht,b

ოზურგეთის გენდერულმა საკონსულ-
ტაციოსაბჭომ,როგორცდამოუკიდებელმა
სტრუქტურამ,ურთიერთთანამშრომლობის
მემორანდუმი გააფორმა ქალაქისადა მუ-
ნიციპალიტეტისთვითმმართველობასადა
გურიისგუბერნიასთან.

გაიზარდასაბჭოსშემადგენლობა,რადგან
ოზურგეთიგაიყოქალაქადდამუნიციპალი-
ტეტად. მუშაობის პროცესში გამოიკვეთა

ორივეორგანოს წარმომადგენლებისგაერ-
თიანებისდა ერთიანი საბჭოს ჩამოყალიბე-
ბისსაჭიროება,რადგანსაბჭოსსაქმიანობამ
მოიცვასმთელიოზურგეთი.

uehfylf udfywtkf.t
ოზურგეთისგენდერულისაკონსულტა-

ციოსაბჭოსმდივან-ასისტენტი
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2015წლისივლისშიოზურგეთისმუნიცი-
პალიტეტისსაკრებულოსსხდომათადარბაზში
გენდერულისაკონსულტაციოსაბჭოსპროექ-
ტის„კიბოგანაჩენიარარის“პრეზენტაცია
გაიმართა. პრეზენტაციას,რომელიც იდეის
ავტორმა, საკრებულოსდეპუტატმალალი
სიჭინავამ პირადი მაგალითის საფუძველზე
წარმოადგინა,საბჭოსწევრებთანერთადმუ-
ნიციპალიტეტებისდამხარისხელმძღვანელი
პირებიესწრებოდნენ.

პროექტიოზურგეთისმუნიციპალიტეტმა
9ათასილარითდააფინანსა.საბჭოსწევრებმა
ოზურგეთისმუნიციპალიტეტის12სოფლიდან
50-მდეონკოლოგიური ავადმყოფი მოიძიეს,
რომელთაცფსიქოსარეაბილიტაციო კურსი
ჩაუტარდებათ.

-უკანასკნელიოციწლისმანძილზეაქტი-
ურ პოლიტიკაში ვარ. არასდროს მიფიქრია
არასამთავრობოსექტორშიმუშაობა,მაგრამ
როცაფონდმა„სოხუმმა“ოზურგეთისმუნი-
ციპალიტეტის საკრებულოში შექმნა გენდე-
რული საკონსულტაციო საბჭოდა ამირჩიეს
თავმჯდომარედ,ცოტაარიყოსუნდობლობის
მომენტი მქონდა საკუთარითავის მიმართ,
ვფიქრობდი,შევძლებდიკიამსაქმეს.თუმცა
საბჭოსწევრებისდაფონდი„სოხუმის“დახ-
მარებით ყველა ბარიერი გადაილახა. ხელი-
სუფლებისმხარდაჭერითგანვახორციელეთ
რამდენიმე პროექტი. ქალაქისა და თემის
მუნიციპალიტეტიც გვევლინება როგორც
დამფინანსებლად,ისეთანადამფინანსებლად,-
აღნიშნაგენდერულისაკონსულტაციოსაბჭოს
თავმჯდომარემ,ლელანაცვალაძემ.

მისითქმით, საბჭოორივე მუნიციპალი-
ტეტში ახორციელებსრამდენიმე პროექტს:
„ახალგაზრდები გენდერული პოლიტიკის-
თვის“,„კიბოგანაჩენიარარის“,„ახალგაზ-
რდებიოჯახურიძალადობისწინააღმდეგ“.

პროექტი,,კიბოგანაჩენიარარის“ყველა-
ზეჰუმანურიპროექტია.ერთ-ერთიავტორი,
ეკანინიძეამბობს,რომპროექტიმომზადდა
გენდერულისაბჭოსმიერ: - იდეის ავტორმა
ლალისიჭინავამთავადდაამარცხაესდაავა-
დება. პროექტი ნამდვილადრეზონანსულია
და აქტუალური.უამრავი ადამიანი ებრძვის
ამვერაგდაავადებას,ქიმიურპრეპარატებთან
ერთად მათ ესაჭიროებათფსიქოლოგიური
დახმარებაც.

პაციენტები,რომლებიციგებენდიაგნოზს,
ვარდებიანსასოწარკვეთაში,მათთვისესსა-
სიკვდილო განაჩენის ტოლფასია. უმძიმეს
მდგომარეობაშიარიანმათიოჯახისწევრებიც.
გენდერულისაბჭოსმწვრთნელებსდაეხმარე-
ბათფსიქოლოგი,რომელიცბენეფიციარებს
შეხვდება.

-თავიდანიყოეჭვიცდარისკიციმისა,რომ
პაციენტებიამიდეასუნდობლადშეხვდებოდ-
ნენ,თუმცამოსამზადებელისამუშაოსდროს
ბენეფიციარებისმხრიდანგამოჩნდადიდიინ-
ტერესიდასურვილი,მიიღონესდახმარება.
ასევეუნდაშეიქმნასონკოპაციენტთაკლუბი,
რომელსაც პირობითადდავარქვით: „ჩვენ
ერთად გავიმარჯვებთ“. კლუბში მოეწყობა
შეხვედრები და საღამოები ამ ადამიანების
ფსიქოლოგიური მხარდაჭერისთვის. პროექ-
ტისფარგლებშიდაგეგმილიღონისძიებები,
ვფიქრობ,დაეხმარებაამადამიანებსუმძიმესი
სენისდამარცხებაში,-გვითხრაეკანინიძემ.

პროექტისპრეზენტაციასგურიისგუბერ-
ნატორისმოადგილეებისოსოერქომაიშვილი,
ქეთი მოისწრაფეშვილი, ოზურგეთის მუნი-
ციპალიტეტის გამგებელი მერაბ ჭანუყვაძე,
ოზურგეთის მუნიციპალიტეტის საკრებუ-
ლოსთავმჯდომარედავითდარჩია, ქალაქ
ოზურგეთის მერი ბეგლარ სიორიძე, ქალაქ
ოზურგეთისმუნიციპალიტეტისსაკრებულოს
თავმჯდომარეგელაკობალაძე,მედიის,არა-
სამთავრობო სექტორისადასაზოგადოების
წარმომადგენლებიესწრებოდნენ.

„ლალი სიჭინავასგან წამოსული პოზი-
ტივი არის პირდაპირი გზავნილი მათთვის,
ვისაცგანკურნებისრწმენადაკარგულიაქვს.
მივესალმები იმდიდ საქმეს,რასაც გენდე-
რულისაკონსულტაციოსაბჭო აკეთებს. მუ-
ნიციპალიტეტიმათიმხარდაჭერისსაკითხში
სხვებისთვისსამაგალითოიქნება,“-აღნიშნა
ოზურგეთის მუნიციპალიტეტის გამგებელმა
მერაბჭანუყვაძემ.

-ფსიქოლოგიური მხარდაჭერა აუცილე-
ბელია,მაგრამასევემნიშვნელოვანიაფინანა-
სურიმხარდაჭერაც.კარგია,რომერთმანეთს
დავეხმარებით,-თქვაშეხვედრაზემოსულმა
ერთ-ერთმა ქალბატონმა,რომელმაც სახე-
ლისადაგვარისდასახელებისგანთავიშეიკავა.

ჩვენსკითხვებსპროექტისავტორმა,ლა-
ლისიჭინავამუპასუხა.ლალისიჭინავაარის
ოზურგეთისმუნიციპალიტეტისსაკრებულოს
დეპუტატი, სოფელცხემლისხიდის საჯარო
სკოლისდირექტორიდაგენდერულისაკონ-
სულტაციოსაბჭოსთავმჯდომარისმოადგილე.

ლალი სიჭინავა: - 2013 წლის 19 მარტს,
კონსულტაციისმიზნით,ვიყავიმამოლოგთან,
რომელმაც მამცნოთავზარდამცემი ამბავი,
რომმქონდამკერდისკიბოდააუცილებელი
იყოოპერაცია. არც კი ვიცი,როდის განვი-
თარდაჩემში,ისხომნელა,შეუმჩნევლადდა
უმტკივნეულოდ იპყრობსორგანიზმს. ვერ
აღგიწერთგანცდას,რომელმაციმმომენტში
თავშიგამიელვა...თანმახლდაჩემიქალიშვილი
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და მისმა სასოწარკვეთილმა ხმამ მომცა სი-
ცოცხლისთვისბრძოლისსაოცარისტიმული.
ექიმისოთახიდანმტკიცე,მებრძოლისულით
გამოვედიდაერთიწუთითაცარდამიკარგავს
გადარჩენისიმედი...

-რაგზაგაიარეთ?
-გავიკეთერადიკალურიოპერაცია-მკერ-

დის მოკვეთა, ქიმიოთერაპიის 6 კურსი TAC
სქემით სამიზნეთერაპიის  კურსი - პრეპა-
რატ  ჰერცეპტინი 440მგ-იანის 18 ინფუზია.
ჩატარებულიმაქვსდაახლაცსისტემატიურად
ვიკეთებსხვადასხვადიაგნოსტიკურგამოკ-
ვლევასდამთელიამპერიოდისგანმავლობაში
დღემდეგავდივარფსიქოთერაპიას.

-ფინანსურმხარეზეცვისაუბროთ.
- ძალიან, ძალიანბევრითანხაასაჭირო.

მიუხედავადიმისა,რომსაყოველთაოდაზღვე-
ვისფარგლებშიოპერაციადაქიმიოთერაპია
ფინანსდება,მაინცვერიტყვიერთკონკრე-
ტულთანხას,გააჩნიასირთულესდარომელი
ორგანოადაავადებული.

ჩემს შემთხვევაში დავიწყებ იმით,რომ
ოპერაცია გავიკეთე 2013 წლის 2 აპრილს.
როგორცპედაგოგი,დაზღვეული ვიყავი სა-
დაზღვევო კომპანია ,,ალფაში“,რომელმაც
დაფინანსებაზე მითხრა უარი, რადგანაც
მე ვიყავი კერძო კლინიკის, ,,მარდალეიშვი-
ლისკლინიკის“პაციენტი.მათიმიდგომაიყო
დამამცირებელი, ვიყავითბილისში მთავარ
ოფისში,ყოველგვარადამიანურეთიკასმოკ-
ლებულიიყომათიმიდგომაპაციენტებისად-
მი...ლოდინსაზრიარჰქონდა...

4000ლარი-ოპერაცია.ოპერაციამდელი
გამოკვლევები, ექიმების კონსულტაციები
დაახლოებით1000ლარი,ოპერაციისშემდეგ
დამჭირდაპრეპარატიჰერცეპტინი,რომლის
მაშინდელიღირებულებაიყო4500ლარი(ახ-
ლამეტიღირს).ესმჭირდებოდა18ცალი440
მგ-იანიყოველ21-ედღეს.ამპრეპარატსსა-
ხელმწიფოარაფინანსებს.ამავდროულადსა-
ჭიროასწორი,ჯანსაღიკვება,რომელიცასევე
ფინანსებთანაადაკავშირებული.

მე ეს შევძელი,რადგანდამეხმარა ჩემი
ოჯახი,მშობლები,დედმამიშვილები,ნათესა-
ვები,სოფელი,მეგობრები...

-როგორცვიცი,კონსულტაციებსუწევთ
იმათ,ვისაცესდაავადებააქვს.

-ფსიქოლოგიურად ვამხნევებ, საკუთარ
განვლილგზაზევესაუბრები,რომარშეშინ-
დნენ. უნდა იცოდნენ,რომ ისინი საჭირონი
არიანოჯახისთვის,ახლობლებისთვის,საყვა-
რელიადამიანებისთვის,საზოგადოებისთვის.
ხშირადოჯახისწევრებსვხვდებიდავუხსნი,
როგორმოიქცნენ,არდაკარგონიმედი-რწმე-
ნაგადარჩენის,იბრძოლონ...

-რატომგადაწყვიტეთამპროექტსჩად-
გომოდითსათავეში?

-აღმოვაჩინე,რომჩემსგვერდითამსენით
დაავადებულები(ქიმიოთერაპიის,სამიზნეთე-
რაპიისმიმდინარეობისას,რომელსაც3საათი
სჭირდებოდა)მშვიდადიყვნენ,უკეთესიმერ-
მისისგანწყობასვუქმნიდი.ერთგვარადგადა-
ედებოდათჩემგანმხიარულებადამეუბნებოდ-
ნენ, ნეტავი ჩვენთან ახლოსცხოვრობდეო...
მე საოცრად მიყვარს სიცოცხლე, მიყვარს
მოყვასი...და,ვატყობ,რომესოპტიმისტური
განწყობაგადამდებია...

მივხვდი,რომყველასამედიცინოთერაპია
საჭიროა,მაგრამასეთადამიანებსგანსაკუთ-
რებითსჭირდებათფსიქოთერაპიაპირველივე
წუთებიდან...

ბევრი ადამიანი მალავსდაავადებას, სა-
კუთართავშიიკეტება,აშინებსსაზოგადოება,
საშინელიტკივილები,სხეულისდამახინჯება,
თმისცვენა,უფულობა...

სწორედამიტომგვჭირდებაერთადდგომა
დაგამხნევებაგზისგაკვლევაში,ფინანსების
მოძიებაში.ერთადშევძლებთცხოვრებისსტი-
მულისპოვნას.ესცხოვრებისერთიეპიზოდია
დამასგადავფურცლავთ.შევძლებთ, ადამი-
ანებს ვაკეთებინოთ სიკეთე,დავანახებთ ამ
პრობლემასთანპირისპირმყოფებს,რაოდენ
ძლიერებივართდაერთადშეუძლებელსშევ-
ძლებთ,სწორედესარისპროექტისმიზანი...

ყველამიცოდეს,რომკიბოარარისსასიკ-
ვდილოგანაჩენი...მისიდამარცხებაშეიძლება
დამასერთადდავამარცხებთ...

ubjhub ubhrtkb.t
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ოზურგეთისმუნიციპალიტეტისგამგებლის,
მერაბჭანუყვაძისთანაშემწედგენდერულსა-
კითხებშიგენდერულისაკონსულტაციოსაბჭოს
წევრინიამექვაბიშვილიდაინიშნა.

- 2015წელსდაინიშნეთგამგებლისთანა-
შემწედგენდერულსაკითხებში. რარჩევები
მიეცითგამგებელს გენდერულსაკითხებთან
მიმართებაში.

- გამგებელი ყოველთვის გამოხატავს
პოზიტიურდამოკიდებულებას გენდერული
საკონსულტაციო საბჭოს მიმართ, სიღრმი-
სეულად არის ინფორმირებული,რა მნიშვნე-
ლობა აქვს გენდერული კუთხით მუშაობას
მუნიციპალიტეტში.განვიხილავთპრობლემებს
და ერთობლივად ვეძებთ გადაჭრის გზებს.
საკონსულტაციოსაბჭომწარმოადგინაახალ-
გაზრდული პროექტი,რომელიც ითვალისწი-
ნებს მოზარდებში გენდერულიცნობიერების
ამაღლებას.შევჯერდით,რომმართლაცარის
ამთემისირგვლივინფორმაციისნაკლებობა,
ამიტომაც პროექტი მხარდაჭერილიქნა. ასე-
ვედაფინანსდა პროექტი „კიბო განაჩენი არ
არის“,რომელიცონკოლოგიურიპაციენტების
ფსიქო-რეაბილიტაციას ითვალისწინებს. 2015
წლისბიუჯეტიარისნამდვილადგენდერულად
მგრძნობიარე,სოციალურსაკითხებზეორიენ-
ტირებული.

რაც შეეხება შემდგომ გეგმებს, მუნიცი-
პალიტეტი აგრძელებს მუშაობას გენდერუ-
ლი პრობლემების გამოსავლენად. ვგეგმავ
მოსახლეობასთან შეხვედრებს,დეტალურად
გავაცნობ,რაკუთხითშეგვიძლიადახმარება.
ძირითადადვგულისხმობოჯახშიძალადობას,
იძულებითქორწინებასდაქალისროლისდაკ-
ნინებასსაზოგადოებაში.

- გენდერული საკონსულტაციო საბჭო
იწყებს ახალ პროექტს ახალგაზრდებისთვის.
გვიამბეთამპროექტისშესახებ.

-ოზურგეთისმუნიციპალიტეტისმერიისა
დაფონდი„სოხუმის“მიერდაფინანსდაპრო-
ექტი „ახალგაზრდებიოჯახური ძალადობის
წინააღმდეგ“.პროექტსახალგაზრდებიდამო-
უკიდებლად განახორციელებენ. ჩაატარებენ
შეხვედრებსქალაქოზურგეთისხუთსაჯარო
სკოლაში მე-6-მე-8 კლასის მოსწავლეებთან.
იქნება მოკლემეტრაჟიანიფილმების ჩვენება,
რომლებშიც გამოიკვეთება ძალადობისა და
ნარკოტიკების მიმართმოზარდებისდამოკი-
დებულება. ასევე აჩვენებენ ვიდეორგოლებს,
სადაც აქცენტი იქნება ჯანსაღიცხოვრების
წესსა და გენდერულადდაბალანსებულურ-
თიერთობებზესაზოგადოებაში.ესგამოიწვევს
შედარებას,გაიმართებადისკუსიები.ოზურგე-

თისჭადრებისბაღშიმოეწყობაფოტოგამოფენა
„ჩემითვალითდანახული გენდერი“. ბოლოს
კი ახალგაზრდებიდადგამენ მინი სპექტაკლს
,,გენდერულისტერეოტიპებისაზოგადოებაში“.

-ამპროექტსშარშანგანხორციელებული
პროექტიუძღოდა...

-  შარშან წარმატებით განხორციელდა
საბჭოს პირველი პროექტი „ახალგაზრდები
გენდერულიპოლიტიკისმხარდასაჭერად“.ამ
პროექტისფარგლებში დაიბეჭდა კრებული
„საბაზისოინფორმაციებიგენდერზე“,საბჭოს
წევრებმაგაიარეს მწვრთნელთამოსამზადე-
ბელიტრენინგი,შემდეგკი30-მდევორკშოპი
ჩატარდა ქალაქის სკოლების უფროსკლასე-
ლებთან გენდერულდა ადგილობრივთვით-
მმართველობასთანდაკავშირებულთემებზე.

პროექტის ბოლოსოზურგეთის საკრებუ-
ლოსდარბაზშიგაიმართაფორუმი„გენდერის
კულტურა“. პროექტის შედეგადოზურგეთში
ჩამოყალიბდაახალგაზრდულისაკრებულოდა
გენდერულისაკონსულტაციოსაბჭო.

ახალგაზრდული საკრებულოთვეში ერ-
თხელატარებსსხდომას.იკრიბებიანდაგანი-
ხილავენქალაქშიარსებულპრობლემებს.მათ
ჰქონდათსურვილი,ქალაქოზურგეთშიგაკეთ-
დეს„სკეიტ-პარკი“.შეაგროვესთანამოაზრეთა
ხელმოწერები,განცხადებითმიმართესქალაქის
მერიას.კიდევბევრიიდეააქვთ...

ubjhub ubhrtkb.t
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საინფორმაციოშეხვედრებიოზურგეთში,
სენაკსადა ქუთაისშიტარდებათვეში ერ-
თხელ-ადგილობრივთუდევნილადამიანებ-
თან,ეთნიკურიუმცირესობისწარმომადგენ-
ლებთან.შეხვედრებისმიზანიამოსახლეობის
ინფორმირება სხვადასხვა სამართლებრივ
ნორმასათუკანონთანდაკავშირებით.

მონაწილეთასაჭიროებებიდანგამომდი-
ნარე,იურისტებიამზადებენსხვადასხვათე-
მასდაიმართებასაინფორმაციო-საკონსულ-
ტაციო შეხვედრა. ხშირია ინდივიდუალური
კონსულტაციისგაცემაც.

ამასგარდა,ხდებაპრობლემებისლობი-
რებადაადვოკატირებაშესაბამისსტრუქტუ-
რებთან,ინდივიდუალურითუკოლექტიური
განცხადებებისმომზადებადაგაგზავნა.

იაკვარაცხელია,ფონდი„სოხუმის“იუ-
რისტი:

საინფორმაციო შეხვედრები სენაკსადა
ქუთაისში სისტემატურადტარდება. ბოლო
წლისგანმავლობაშიმოხდაინდივიდუალური
დაკოლექტიურიპრობლემებისადვოკატირე-
ბადამოგვარება.

სენაკის საჯარო ბიბლიოთეკაში ერთ-
ერთი შეხვედრისდროსთანამშრომლებმა
აღნიშნეს,რომმათჰქონდათსველიწერტი-
ლისპრობლემა.აღნიშნულისაკითხიდავსვით
სენაკისგენდერულისაკონსულტაციოსაბჭოს
სხდომაზე.მოწვეულიქნასამსახურები,რო-
მელთაცევალებათამსაკითხისმოგვარება.
ერთობლივი ძალისხმევით პრობლემა მოგ-
ვარდა.

კონსულტაციისათვის მოგვმართა აფხა-
ზეთიდანდევნილმაქალბატონმა.მასარააქვს
საცხოვრებელისახლი,არცქირისგადახდის
საშუალებაგააჩნია.მოვამზადეთგანცხადე-
ბადევნილთადაგანსახლებისსამინისტროს
სახელზე.ამჟამადსამინისტროუხდისბინის
ქირას,ახლომომავალშიკიელოდებაბინით
დაკმაყოფილებას.

თამაზტრაპაიძე,ფონდი„სოხუმის“იუ-
რისტი,საქართველოსიურისტთაასოციაციის
ოზურგეთისფილიალისხელმძღვანელი:

იურიდიული კონსულტაციები, ძირითა-
დად, სოციალურ საკითხებზე გაიცა.რაიმე
განსაკუთრებულიშემთხვევა,რომელიცგა-
მოიწვევდასაქმისაღებასდასასამართლო-

ში მათი ინტერესებისდაცვას, არ ყოფილა.
თუმცა8პირსმოვუმზადესხვადასხვასახის
სამართლებრივიდოკუმენტი, განცხადება,
სარჩელისასამართლოშიწარსადგენად.

ოზურგეთის ქუჩებისა და ოზურგეთის
მუნიციპალიტეტისსოფლებისმცხოვრებლებ-
თანშეხვედრებისასწამოჭრილპრობლემებზე
მომზადდადაშესაბამისუწყებებშიგაიგზავნა
6განცხადება,თითოეულგანცხადებაშიიყო
რამდენიმემოთხოვნა,რომლებიცნაწილობ-
რივდაკმაყოფილდა.

სამოქალაქო აქტივობის შედეგები ასე-
თია: 26 მაისის ქუჩის პირველ შესახვევში
მოეწყო გარეგანათება. წუწუნავას ქუჩა-
ზე, გარეგანათებასთან ერთად, გაკეთდა
ნაპირსამაგრისამუშაოდაშეკეთდაგზა.დაბა
ნასაკირალში,მესხებისდასახლებაშიცმოხდა
გზისსაფარისრეაბილიტაცია,ჩანჩიბაძისქუ-
ჩაზეკიგაიყვანესწყლისმილები.
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ჟურნალისტები-ადამიანები,რომელთა
გარეშე მუშაობაუსახურია, არაეფექტური,
ნაკლებრეზონანსული...

ორი წელია, ჟურნალისტები აქტიურად
თანამშრომლობენ ჩვენი პროექტის ფარ-
გლებში...

ორიწლისმანძილზეჩვენვგრძნობთდიდ
ინტერესს,მხარდაჭერას,ცვლილებებს,მეტ
გავლენასმკითხველზე,მსმენელსადამაყუ-
რებელზე...

ყველაგამოცემას,სადაცერთიინფორ-
მაციამაინცმოხვდაჩვენიმუშაობისშესახებ,
ყველარადიოთუსატელევიზიოკომპანიას,
რომელმაცერთისიუჟეტიმაინცგაუშვა-დი-
დიმადლობა!

თათიასამსონიძე
„გურიაTV“
ჟურნალისტი

გენდერულისაბჭოსშესახებჩემიმეგობ-
რებისგანგავიგე.შემდეგმეცმივიღემონა-
წილეობაჟურნალისტებთანშეხვედრაშიდა
გავაშუქე.ახლაყველაშეხვედრასვესწრები.
ვაკეთებსიუჟეტებს-აქედანგამომდინარე,
მჭირდებაინფორმაციადავიღებკიდეცსაბ-
ჭოსწევრებისგან.ვხვდებიიმადამიანებსაც,
რომლებიცთანამშრომლობენ გენდერულ
საბჭოსთან.რეგულარულადვესწრებისაბჭოს
სხდომებსდასაქმისკურსშივარ,რასიახლე-
ებიაქვთ,რაწარმატებები,რაგეგმები.

ჩემი აზრით, გენდერული საბჭო კარგი
საშუალებაათანასწორობისხელშეწყობისათ-
ვის.რაცუფრომეტიქალიიქნებაგადაწყვე-
ტილებისმიმღებდონეზე,მითუფრომეტად
გვექნება სასიკეთო შედეგები. გენდერული
კუთხითსხვარეგიონებთანშედარებითუკე-

თესი მდგომარეობაა ოზურგეთში, მაგრამ
სამუშაო მაინც ბევრია. საბჭოს წევრები
ახერხებენ, საკრებულოს მხარდაჭერა მოი-
პოვონ,პროექტებზეიმუშაონდაგენდერული
თემატიკაუფროპრიორიტეტულიგახადონ.

გენდერულმასაბჭომსაკუთარიადგილი
დაიმკვიდრა.ანგარიშგასაწევიძალაადაან-
გარიშგასაწევი ადამიანები ჰყავს. კონკრე-
ტული შედეგია ის,რომ საბჭოს წევრი ნია
მექვაბიშვილიდაინიშნაგამგებლისმრჩევლად
გენდერულ საკითხებში. ეს მიმართულება
საქართველოშიახალიადა,შესაბამისად,კად-
რებისდეფიციტია.წევრებისსახითსაბჭოს
ჰყავსპროფესიონალები.ნებისმიერმათგანს
შეუძლიაწარმატებულიმუშაობადამივესალ-
მებიიმას,რომსაბჭოსმიერმომზადებული
კადრი კარგად გამოიყენა ადგილობრივმა
ხელისუფლებამ.

საბჭოს ყველა ინიციატივა აისახა ჩვენს
მიერ მომზადებულ სიუჟეტებში: საბჭოს
წევრებისშეხვედრები, კვლევები, მემორან-
დუმებისგაფორმება, პროექტების პრეზენ-
ტაციათუახალგაზრდულიფორუმი.განსა-
კუთრებითმნიშვნელოვანიაჟურნალისტებ-
თან ჩატარებული შეხვედრები, სადაც მათ
მიეწოდებათინფორმაციასაბჭოსმუშაობაზე.
ესყველაფერიგვეხმარება,წინაპლანზეწა-
მოვწიოთგენდერულითემებიდაამკუთხით
მოვახდინოთ საზოგადოების ყურადღების
კონცენტრირება.

გენდერული საბჭო არის ფონდი „სო-
ხუმის“ სერიოზული პროექტი, რომლის
შედეგები ხვალ-ზეგ უფრო გამოჩნდება.
შეიძლება შეიცვალოს პოლიტიკური სიტუ-
აცია, შეიცვალონ კონკრეტული ადამიანები
გარკვეულთანამდებობებზე,მაგრამსაბჭოს
აქვსრეალურისაშუალება,ითანამშრომლოს
ყველასთანდამოიპოვოსთანხებიგენდერუ-
ლიპრობლემებისგადასაჭრელად,რადგანეს
თემაყველაპოლიტიკურიძალისთვისიქნება
პრიორიტეტული.

მედიასდიდიროლიეკისრებაგენდერული
თანასწორობისდამკვიდრებაში.სტერეოტი-
პებიყველაზემეტადგენდერულიმიმართუ-
ლებითარსებობს,მაგრამმარტომედიავერ
დაამსხვრევს მათ.როგორიფორმითაც არ
უნდახდებოდესინფორმირება,ერთჯერადი
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გადაცემებივერშეცვლისსაერთოსურათს.
თუმცა ერთობლივი ძალისხმევით ბევრად
მეტიშედეგიმიიღწევა.

მეგენდერულადმგრძნობიარეადამიანი
ვიყავიყოველთვის.გენდერსრაცეხება,მა-
შინვევამჩნევ,ვგრძნობ,მაგრამბოლოდროს
ჩემი გენდერული ალღო, ინტუიცია უფრო
დაიხვეწა.

ნანაჯიბლაძე
ტელეკომპანია
„ეგრისის“
ჟურნალისტი

დღესმოსახლეობამეტადააინფორმირე-
ბული,ვიდრეწინაწლებში,მეტიიცისგენდე-
რულისაკითხებისშესახებ.ამაშიარისფონდი
„სოხუმის“წვლილიც-სწორედმისისაქმია-
ნობაუწყობსხელსამსაკითხისპოპულარიზა-
ციას,გენდერულიცნობიერებისამაღლებას.
სენაკშიმოქმედებსფონდისქალთამხარდა-
ჭერისცენტრი,გენდერულისაკონსულტაციო
საბჭო,ამომრჩეველქალთაკლუბი.ტარდება
საინფორმაციოშეხვედრები საზოგადოების
სხვადასხვა ჯგუფთან, ახალგაზრდებთან,
ფსიქოლოგისდაიურისტისკონსულტაციები,
შეხვედრებიჟურნალისტებთან...

მეკარგადვიცნობფონდი„სოხუმის“საქ-
მიანობასდაძალიანმომწონს.ვთანამშრომ-
ლობამორგანიზაციასთან,ვარამომრჩეველ
ქალთაკლუბისწევრი,ვესწრებიშეხვედრებს,
ბევრინფორმაციასვღებულობ.ადვოკატირე-
ბისპროცესშიცვიყავიჩართული-მეთავად
ვხელმძღვანელობდი. ჩვენი ქუჩის სახელით
დაიწერაგანცხადება.პრობლემაიყომოშლი-
ლისანიაღვრესისტემა,რაცწვიმიანიამინდის
დროსდისკომფორტსუქმნიდამოსახლეობას.
კლუბისდაგენდერულისაბჭოსდახმარებით
სანიაღვრე სისტემა გაიწმინდა. ჩემთვის ეს
განსაკუთრებითსასიამოვნოიყო.

„ეგრისი“ ხშირად აშუქებს გენდერული
საკონსულტაციოსაბჭოს საქმიანობას. გენ-
დერული საბჭოსორიენტირია გენდერული
თანასწორობა,რადგანსაზოგადოებაშიარის
პრობლემები ამ კუთხითდა  მუშაობაც სა-
ჭიროა.

ჩვენსეთერშიგავიდასიუჟეტებისაბჭოს
მიერჩატარებულკვლევაზე,მოსახლეობის
გენდერულსაჭიროებებზე, ჟურნალისტებ-
თანგამართულშეხვედრებზე.განსაკუთრე-
ბითმნიშვნელოვნადმიმაჩნიასაბჭოსმიერ
განხორციელებული პროექტი,  რომლის
ფარგლებშიცსკოლამდელდაწესებულებებ-
ში ჩატარდა ვორკშოპები. მაქვს სურვილი,
რომ ამგვარი მუშაობა შემდგომშიც გაგ-
რძელდეს.

ვიცი,რომფონდი„სოხუმი“სხვადასხვა
რეგიონშინაყოფიერადმუშაობს.მინდა,რომ
კიდევუფრომეტიაქტიურობაიყოსსენაკში,
უფროდაინტერესდესმოსახლეობადაადგი-
ლობრივდონეზემეტიპრობლემისმოგვარება
გახდესშესაძლებელი.ჩვენ,ჟურნალისტებს,
ხშირი შეხვედრები გვაქვს მოსახლეობის
სხვადასხვაჯგუფთან.ვხედავთ,რომსოცი-
ალურიფონი არ არის სახარბიელო, ბევრი
პრობლემააქალაქში.დევნილები,სოციალუ-
რადდაუცველი ადამიანები შუამავლობას
დადახმარებასგვთხოვენ.მედიააშუქებსამ
პრობლემებს, ვთანამშრომლობთადგილობ-
რივსახელმწიფოსტრუქტურებთან,არასამ-
თავრობოორგანიზაციებთან...

საკეთებელიბევრიადაჟურნალისტებიც
აქტიურად ვართ ჩართულები. ვცდილობთ,
ჩვენს მასალებშიდაისვას სოციალურიდა
გენდერულიაქცენტები.

დეამანაგაძე
„ქუთაისიპოსტის“
ჟურნალისტი

ყოველთვისვესწრებიჟურნალისტებთან
საინფორმაციოშეხვედრებსფონდ„სოხუმში“
თუგენდერისმედიაცენტრში.ამშეხვედრე-
ბიდანვიგებარამარტოქუთაისისგენდერუ-
ლისაკონსულტაციოსაბჭოსშესახებ.ვიცი,
რომსაბჭოებიარისსენაკსადაოზურგეთშიც
და მაქვს ინფორმაცია მათ საქმიანობაზეც.
ხშირად ვესწრები საკრებულოს სხდომებს,
სადაცმესმისგენდერულისაბჭოსმიერინი-
ცირებულსაკითხებზეც.



26

საბჭოეფექტურადმუშაობს.მეტისგაკე-
თებაცშეიძლება,მაგრამთუგავითვალისწი-
ნებთრესურსებს,დროს,გარეშეფაქტორებს
დაიმას,რომყველაფერიერთბაშადარიქნე-
ბა,ნელ-ნელასაბჭოსმუშაობაცდაიხვეწება,
მაგრამ ამ ეტაპზერაც არის გაკეთებული,
საკმაოდკარგია.

გვახსოვსპერიოდი,როცა „გენდერის“
მნიშვნელობაარციცოდასაზოგადოებამდა
ეს სიტყვა შიშთან,ფობიებთან ასოცირდე-
ბობდა.ახლაასეთიმიდგომაშეიცვალა.ად-
გილობრივითვითმმართველობაცცდილობს
გაითვალისწინოს გენდერული საკონსულ-
ტაციოსაბჭოსრეკომენდაციები.იმართება
კონსულტაციები არასამთავრობოორგანი-
ზაციებთან. ჟურნალისტებს გვაქვს შესაძ-
ლებლობა, დავესწროთდა გავაშუქოთ ეს
შეხვედრები.მაგალითად,საბჭოსწარდგენით
მოხდაპანდუსებისდამონტაჟება.

ჩემთვის საინტერესოდა სასარგებლოა
საბჭოს მუშაობა. ვცდილობ, ქალთა საჭი-
როებებისდა გენდერის კუთხით შევხედო
ნებისმიერთემას,როცაწინათ
საერთოდარვაქცევდიყურა-
დღებას.

მე ვმუშაობ ეკონომიკურ,
ქონების საკითხებზე. თუმცა
ხშირადვწერდევნილთა,სოცი-
ალურადდაუცველთადა სხვა
ჯგუფების აქტუალურ პრობ-
ლემებზეც. გავაკეთე სიუჟეტი
ქალზე,რომელსაცგადაადგი-
ლება არ შეეძლო. სიუჟეტის
შემდეგმასმადლიერებისსახ-
ლიდან დაენიშნაულუფასახ-
ლშიმიტანით.

საინფორმაციო საშუალე-
ბებსძალიანდიდიროლიაქვთ.
მასმედიაარისმე-4ხელისუფ-
ლება  დაუკვე საზოგადოება
ძალიან არისდამოკიდებული
იმაზე,თურას გააშუქებს მე-
დია. ამიტომ ჟურნალისტების
პასუხისმგებლობადიდია. გა-
დაუმოწმებელმადაარაობიექ-
ტურმაინფორმაციამშეიძლება
უკუეფექტი მოიტანოს. ჩვენ

თვითონ უნდა ვიყოთ ინფორმირებულები
და განათლებულები,რომ ჩვენს მიერ მომ-
ზადებულსიუჟეტებში აისახოსობიექტური
ინფორმაცია, არდავარღვიოთჟურნალის-
ტიკის ეთიკის პრინციპები. ძალადობა და
დისკრიმინაცია ისეთი სენსიტიური საკი-
თხებია,რომ მათიდილეტანტურად გაშუ-
ქებადამამძიმებელია საზოგადოებისთვის.
ფონდ„სოხუმში“  ჩატარებულიშეხვედრის
შემდეგ მოვამზადე მასალა მრავალშვილიან
ქალბატონზე,რომელიც არის ძალადობის
მსხვერპლიდა ცხოვრობსთავშესაფარში.
გვქონდა ასევე მასალა ბავშვთაფსიქოლო-
გიურიდახმარებისცენტრზე... ვცდილობ,
მივაწოდოინფორმაციაქალებს,როგორდა-
იცვანთავინთიუფლებები,როგორ იცავთ
მათქართულიკანონმდებლობადარაუნდა
გააკეთონძალადობისშემთხვევაში.

ჟურნალისტებისთვის ბევრი სამუშაოა
გენდერულიკუთხითდაფონდ„სოხუმთან“
თანამშრომლობა ამსაქმეში ძალიანსასარ-
გებლოდანაყოფიერია.

მასალებიგენდერულთემებზედაინფორმა-
ციაგენდერულისაკონსულტაციოსაბჭოების

შესახებდაიბეჭდასხვადასხვაბეჭდვითდაინ-
ტერნეტ-გამოცემაში.
„ახალიგაზეთი“,„ქუთაისიპოსტი“,„P.S.“(ქუ-
თაისი),„კოლხეთი“(სენაკი),„ალიონი“,„გურია
ნიუსი“, „გურიისრეგიონი“, „გურიის მოამბე“
(ოზურგეთი).
გეგმით გათვალისწინებული იყო 4 გადაცემის
გაშვება-2„რიონის“ეთერით(ქუთაისი)დათი-
თო-თითო-„გურიაTV-სა“(ოზურგეთი)და„ეგ-
რისში“(სენაკი).
ამტელეკომპანიებისჟურნალისტებმადამატებით
30-ზემეტისიუჟეტიმოამზადეს,მათიდიდიუმე-
ტესობა„რიონისთვის“.
10-მდესიუჟეტიგავიდა„მეგაTV“-ზე(ქუთაისი).
გადაცემებიდა სიუჟეტები მოამზადესრადიო
„ძველიქალაქისა“და„თავისუფლების“ჟურნა-
ლისტებმაც.
მედიაჩვენიერთგულიდაეფექტურიპარტნი-

ორია.
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